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هفته نامه

ضربان  اقتصاد شهر

  گزارش

15 مولفه فتح قله رقابت
گــزارش ۲۰۱۹ مجمــع جهانــی اقتصاد نشــان 
می دهد ایران با ۱۰رتبه تنزل رتبه نســبت به سال 
گذشته میلادی، وضعیت نامناسب تری در شاخص 
رقابت پذیری جهانی پیدا کرده است. ارزیابی ارکان 
اصلی این شــاخص حاکی از آن اســت که بهترین 
رتبه ایران به رکن اصلی اندازه بــازار و بدترین رتبه 
ایران متعلق به رکن بازار کار اســت. ارتقای ســطح 
رقابت پذیری اقتصادهــا، عامل کلیــدی در بهبود 
سطح استاندارد زندگی جوامع معرفی شده است. بر 

این اساس به منظور تغییر جایگاه ایران ...

  گزارش

اصفهان؛ شهر مقدس لهستانی ها
لهستانی ها میهمانان ناخوانده ای بودند که در گیر و 
دار جنگ جهانی دوم وارد ایران شــدند. در آن زمان 
هزاران تن از آوارگان لهســتانی به شــهر اصفهان 
انتقال داده شــدند و نزدیک به سه سال در این شهر 
ساکن بودند. لهســتانی های ساکن در اصفهان برای 
تأمین معاش، گرایش به شغل هایی مانند پرستاری، 
خیاطی، آشپزی و آموزش موســیقی داشتند. آنها 
با چرخ هــای خیاطی هــای خود یونیفرم ارتشــی 
می دوختند و ســبک خیاطی آن ها بر متد خیاطی 

 ایران و اصفهان اثر ...
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بی توجهی به نشان شهرخلاق
نامور مطلق می گوید با ادامه روند فعلی باید فاتحه صنایع دستی و فرش دستباف را خواند!

رئیس دانشگاه فرشچیان گفت: اگر روند کاهش صادرات فرش دستباف استان اصفهان به همین صورت ادامه پیدا کند احتمالا شما آخرین 
نسلی هستید که رویداد فرش دستباف ایران را برگزار می کنید و باید با بسیاری از هنرهای سنتی ایران خداحافظی کنیم. بهمن نامور مطلق، با 
انتقاد از زمانبندی سفر رئیس قوه قضائیه به اصفهان و ایجاد اختلال در برگزاری نمایشگاه فرش دستباف اصفهان اضافه کرد: در شهر های ایران 
همواره به دنبال دریافت برند های جهانی هستیم و پس از اینکه آن نشان را دریافت می کنیم، به آنها بی توجهی کرده و برای حفظ آنها تلاشی 

انجام نمی دهیم. نمونه بارز این بی توجهی گرفتن عنوان شهرخلاق بود که پس از گرفتن این عنوان نسبت به آن بی تفاوت شدیم.

گزارش

۰5
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آیت الله سید یوسف طباطبایی نژاد در جلسه شورای اداری اصفهان که با حضور رئیس قوه 
قضائیه برگزار شد، اظهار کرد: اگر آب اصفهان تامین شود، اصفهان و اصفهانی چیز دیگری 
نمی خواهند. امام جمعه اصفهان افزود: مردم اصفهان انتظار دارند تا کاری که برای دریاچه 
ارومیه انجام شد برای اصفهان نیز انجام شود. وی افزود: مشکلات دستگاه قضایی در اصفهان 
زیاد است. اوضاع مالیات دادن در اصفهان خوب است، اما همواره چون بودجه دستگاه قضایی 

جدا نیست، دولت ها به این دستگاه کم بودجه می دهند.

حسینعلی حاجی دلیگانی، نماینده مردم شاهین شهر در مجلس، خطاب به  رئیس قوه 
قضائیه اظهار کرد: مردم حقیقتا از این همه فساد نگرانند و در بحث مبارزه با فساد انتظار 
دارند این روند ادامه پیدا کند، چون در خصوص مبارزه با فساد به مجلس کنونی هیچ 
امیدی نیست. وی افزود: لازم است تا قوه قضائیه به بعضی مدیریت ها و موضوعات مالی 
و مناقصات ورود پیدا کند. بودجه ها در کشور کم است و استان نیاز به توجه جدی در 

خصوص مسائل فرهنگی دارد.

  نوسان: در نشست رئیس قوه قضائیه با 
فعالان اقتصادی استان اصفهان به میزبانی 
اتاق بازرگانی، ضرورت تســهیل شرایط 
برای صنعتگران توســط دولت، تشکیل 
ستاد ویژه تدابیر اقتصادی بصورت پایلوت 
در اصفهان و تحقق شفافیت نظام مند از 
طریق دولت الکترونیک بعنوان عوامل رفع 

کننده مشکلات مطرح شد.
رئیس قوه قضائیه گفت: دولتمردان باید 
شرایط را برای صنعتگران تسهیل کنند، 
در جنگ اقتصادی صنعتگران فرماندهانی 
هستند که باید با متناسب سازی مقررات 
به آنها کمک کرد. آیت الله ســید ابراهیم 
رئیســی در دیدار با فعــالان اقتصادی، 
کارآفرینان و صنعتگران استان اصفهان 
با تاکید براینکه فعالان اقتصادی در مقاوم 
سازی اقتصاد کشور در مقابل تکانه های 
دشمن بســیار تاثیرگذار هستند، گفت: 
توطئه دشمن برای از رونق انداختن تولید 
کشور و ناامیدی در جامعه با رهنمودهای 
رهبر معظم انقــلاب و همت صنعتگران 
خنثی می شود. وی افزود: دولتمردان باید 
شرایط را برای صنعتگران تسهیل کنند، 
در جنگ اقتصادی صنعتگران فرماندهانی 
هستند که باید با متناسب سازی مقررات 
برای تــداوم فعالیت به آنهــا کمک کرد. 
رئیس قوه قضائیه با تاکید بر لزوم حذف 
تمامی موانع عرصــه تولید، تصریح کرد: 
شــورای گفت و گــوی دولــت و بخش 
خصوصی باید با حضور همه فعالان عرصه 
اقتصادی تشکیل شود و مصوبات آن برای 

همه بخش ها قابلیت اجرا داشته باشد.
عباس رضایــی، اســتاندار اصفهان نیز 
در این دیدارتشکیل ســتاد ویژه تدابیر 
اقتصادی بــه صورت پایلوت در اســتان 
اصفهان و واگذاری اختیارات ویژه  به ستاد 
را با تعیین قاضی ویژه در رفع بسیاری از 
مشکلات استان موثر دانست. وی تشکیل 
کارگروه ویژه رسیدگی به مشکلات حوضه 
آبریز زاینــده رود را یکــی از مهم ترین 
دستاوردهای ســفر رئیس قوه قضائیه به 
اســتان اصفهان بیان کرد و افزود: قوانین 
و ضوابط تعریف شده برای صنایع، با نیاز 
امروز و شرایط اقتصادی کنونی همخوانی 
ندارد. رضایی خواستارقائل شدن تفاوتی 
معین، بین فعالان اقتصادی و اخلالگران 
اقتصادی شد و تاکید کرد: با این روش می 
توان چرخ صنعــت را به خوبی به حرکت 
درآورد.استاندار اصفهان با انتقاد ازجدی 
گرفته نشدن مصوبات ستاد تسهیل و رفع 
موانع تولید، تصریح کرد: باوجود مغایرت 
برخی مصوبات با قوانین جاری، می توان 
این مشکلات را با درایت برطرف ساخت. 
وی راه حل مشکلات مزمن اقتصادی در 
استان اصفهان را طرح مسائل در جلسه 
ســران ســه قوه اعلام کرد و افزود: با این 
روش می توان مشــکلات حل نشدنی را 

احصا و حل و فصل نمود.
رئیس اتاق بازرگانی، صنایــع، معادن و 
کشاورزی اصفهان نیز در این دیدار بیان 
داشت: برای اینکه بتوانیم به مردم و انقلاب 
به خوبی خدمت کنیم، باید همچون زمان 

جنگ، اتاق جنگ تشکیل دهیم.
 مسعود گلشــیرازی رصد شاخص ها و 
محیط کسب و کار به صورت گسترده و 
چاره اندیشی سریع مشکلات را ضروری 
دانست و افزود: شــکایات مالی بانکها و 
مالیات  ستانی ناعادلانه و تامین اجتماعی 
فعالان اقتصادی را با مشکل مواجه کرده 
اســت. گلشــیرازی در ادامه، از افتتاح 
صندوق حمایت کارگشایی از واحدهای 
تولیدی با همراهی فعالان اقتصادی خبر 

داد.

به مجلس کنونی هیچ امیدی نیستمشکلات قضایی در اصفهان زیاد است
رویدادنامه

   گزارش

ضرورت تسهیل شرایط
برای صنعتگران

Is fahan

اصفهان در هفته ای كه گذشت؛

» اصفهان در هفته اي كه گذشت« و هفته قبل از آن، تجربه نادري را در 
آلودگي هوا از سر گذراند! حجم غبار و آلودگي در هوا در برخي از ساعات 
اين ايام چنان شدت مي يافت كه گاهي حتي چشم تا فاصله چند متري 
هم قادر به تشخیص آنچه در پیش رو دارد، نبود. شیوع چشمگیر آنفولانزا 
به خصوص در میان كودكان و افراد سالخورده و آمار قابل توجه قربانیاني 
كه اين بیماري در سرتاسر كشور و همچنین اصفهان گرفت هم دلیل 
ديگري بود تا دست به دست آلودگي هوا بدهد و براي چندين روز پیاپي 

دانش آموزان اصفهاني را در تمامي مقاطع تحصیلي خانه نشین كند . . .

وصال پايیزي
آب و گاوخوني!

دیگر رویداد هفته اخیر در اصفهان این بود که جریان زاینده رود از بامداد شنبه 
شانزدهم آذرماه برای دومین بار در پاییز امسال به سمت تالاب گاوخونی رهاسازی 
شد و به بستر این تالاب رسید. ۱۱ مهرماه سال جاري بود که پس از توقف 
توزیع آب برای کشت تابستانه، جریان زاینده رود از سد رودشتین به سمت تالاب 
گاوخونی روانه شد و در مدت ۳۹ روز حدود ۱۱ میلیون و چهارصد هزار مترمکعب 
آب وارد تالاب بین المللی گاوخونی شد. جریان آب به سمت تالاب گاوخوني در 
حالي براي دومین بار رخ داده که به گفته معاون حفاظت و بهره برداری شرکت آب 
منطقه ای استان اصفهان ذخیره کنونی سد زاینده رود ۳۰۵ میلیون مترمکعب، 

ورودی آن ۲۸ مترمکعب و خروجی آن ۱۵ مترمکعب در ثانیه است.

 ۱۲۲4 نفر داوطلب
انتخابات مجلس در اصفهان 

در حالي که دوازدهمین دوره انتخابات مجلس شوراي اسلامي در کشور در پیش 
است، خبرها حاکي از آن است که در مجموع، ۱۲۲4 داوطلب انتخابات دوازدهمین 
دوره مجلس در حوزه شهرستان اصفهان ثبت نام کرده و خواهان شرکت در این 
رویداد شده اند. در این میان ۹۵۹ نفر داراي مقطع تحصیلي کارشناسي ارشد و 
۱۳۸ داوطلب با مقطع تحصیلی دکترا و ۶۲ نفر با تحصیلات حوزوی و ۶۹ نفر هم 
با تحصیلات کارشناسی برای دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی از استان 
اصفهان ثبت نام کرده اند. در این دوره رده سنی ۲۱۱ نفر بین ۳۰ تا ۳۵ سال، 
۲۷۶ نفر بین ۳۶ تا 4۰ سال، ۲۲4 نفر بین 4۱ تا 4۵ سال، ۱۸۵ نفر بین ۵۱ تا ۵۵ 
سال، ۱۰۱ نفر بین ۵۶ تا ۶۰ سال و ۵۷ نفر بین ۶۱ تا ۶۵ سال و ۱۳ نفر بین ۶۶ تا 
۷۰ سال ثبت نام کرده اند. همچنین کارمندان با 4۲4 نفر، مشاغل آزاد با ۱۷۲ نفر، 
بازنشستگان با ۱۳۹ نفر، استادان دانشگاه ۱۲۲ نفر و فرهنگیان ۱۱۹ نفر داوطلب 

دوازدهم دوره مجلس شورای اسلامی از استان اصفهان شده اند.
این را هم بد نیست بدانید که به ترتیب شهرستان اصفهان با 4۶۸ نفر، لنجان ۷۸ 
نفر، کاشان و آران و بیدگل ۷۳ نفر، شهرضا ۷۲ نفر، نجف آباد و تیران و کرون ۶۸ 
نفر، خمینی شهر ۶۳ نفر، نطنز و قمصر ۵۶ نفر، فریدن، فریدون شهر، چادگان و 
بویین میاندشت ۵۲ نفر، مبارکه ۵۱ نفر، گلپایگان و خوانسار 4۷ نفر، سمیرم 4۸ 
نفر، فلاورجان ۳۹ نفر، نایین ۲۸ نفر، اردستان ۲4 نفر، شاهین شهر، برخوار و میمه 

۵4 نفر ثبت نام کردند. 

اصفهان 
میزبان میز نساجی ايران 

آن طور که در نشست هم اندیشی دومین نمایشگاه مد و لباس و سیزدهمین 
نمایشگاه بین المللی صنعت نساجی اصفهان در هفته اخیر اعلام شد، قرار است با 
حمایت شرکت نمایشگاه های بین المللی استان اصفهان، میز نساجی ایران با برند 
نمایشگاه مداکس به اصفهان بیاید. در این نشست ضمن اینکه بر جایگاه رفیع 
اصفهان در گذشته در حوزه صنعت نساجي سخن رفت، بر اینکه باید در راستاي 
شناسایي ظرفیت هاي این صنعت و تولید پوشاك در اصفهان تلاش کرد تاکید 
شد و از همه تولیدکنندگان و فعالان این عرصه درخواست شد تا ارتباط خود را با 
این جریان ایجاد کنند. دبیر کمیته صنعت کارگروه ساماندهی مد و لباس کشور 
و مجری برگزاری نمایشگاه های نساجی و مد و لباس اصفهان از حاضران در این 

نشست بودند.

گران شدن
عوارض خروج از كشور 

رئیس جمهور در حالي لایحه بودجه سال ۹۹ را در روزهاي اخیر به مجلس 
شوراي اسلامي تقدیم کرد که در ان عوارض خروج از کشور به میزان قابل توجهي 
افزایش یافته است. بر این اساس عوارض خروج از کشور براي سفر اول ۲۶4 هزار 
تومان، براي سفر دوم ۳۹۶ هزار تومان و براي سفر سوم به بعد ۵۲۸ هزار تومان 
اعلام شد. این در حالي است که عوارض خروج از کشور براي سفر حج ۱۳۲ هزار 
تومان، براي سفر عراق زمیني ۱۵ هزار تومان و براي سفر عراق هوایي 4۵ هزار 
تومان تعیین شد. لازم به ذکر است که سفر به عراق در ایام اربعین نیز عوارض 

خروج از کشور ندارد.

هواي سالم 
به اصفهان سلام كرد!

در حالي که چندین روز غبار و آلودگي هوا اصفهان را در خود گرفته بود، با بارش 
باران در روزهاي ابتدایي هفته جاري، آلودگي هوا قدري کمتر شد. بر اساس 
اعلام اداره کل حفاظت و محیط زیست استان اصفهان در روز ۱۷ آذرماه، کیفیت 
هوای کلانشهر اصفهان در ایستگاه های پایش دائم، بر حسب شاخص کیفیت 
هوا در ۲4ساعته منتهی به ساعت، ۱۲ با میانگین شاخص ۸۷، در وضعیت سالم 
است. وضعیت کیفی هوای اصفهان در میدان احمدآباد با شاخص ۱۱۲ و خیابان 
استانداری با شاخص ۱۰۲ در وضعیت ناسالم برای گروه های حساس قرار دارد. 
شهرستان های استان نیز تنها شاهین شهر با شاخص ۱۱4 در وضعیت ناسالم 
برای گروه های حساس قرار دارد و بقیه شهرستان های استان در وضعیت هوای 

سالم هستند

1224 نفر داوطلب
انتخابات مجلس در اصفهان

ظرفیت بی نظیر 
تاكسی های اصفهان

بهنام افتخاریان / فعال و مدرس حوزه 
گردشگری

زیرساخت های نظام حمل ونقل شهری 
که نقش موثری در توسعه گردشگری 
بخش  دو  به  می توان  را  دارند  شهرها 
نرم افزاری و سخت افزازی توصیف کرد. 
در بخش سخت افزاری ما با میزان کمی 
و تعدد وسایل نقلیه عمومی در شهرها 
روبه رو هستیم. تعداد تاکسی ها، اتوبوس ها 
و خطوط مترو و سایر وسایل حمل ونقل 
شهری  چگونه است و آیا پاسخ گوی حجم 
است؟  آنها  جابه جایی  برای  مسافران 
وسایل  این  ایستگاه  فاصله  همچنین 
با جاذبه های گردشگری  نقلیه عمومی 
آراستگی  میزان  است؟  شکل  به 
نیز  عمومی  نقلیه  وسیله  ایستگاه های 
در این بخش برای ما مهم و قابل توجه 
و  ایستگاه  هرچه  است  طبیعی  است؟ 
به  شهری  حمل ونقل  وسایل  خطوط 
نزدیک تر  شهر  گردشگری  جاذبه های 
باشد تاثیر مثبت تری در آسایش و رضایت 

گردشگران دارد.
اما مورد دیگر بحث نرم افزاری و میزان 
کیفی خدمات است که وسایل حمل ونقل 
مثال،  به  عنوان  می دهد.  ارائه  عمومی 
بخش اطلاعات ایستگاه های مترو دوبی 
گردشگران را به خوبی در مورد چگونگی 
گردشگری  مکان  یا  و  موزه  به  رفتن 
می کنند.  راهنمایی  نظرشان  مورد 
اینکه در کدام ایستگاه پیاده شوند و از 
کدام خروجی خارج شوند. این مورد در 
در  پیشرو  شهرهای  سایر  ایستگاه های 
صنعت گردشگری جهان نیز صادق است 
علاوه بر آن تابلوهای راهنما نیز در آن 
شهرها به خوبی گردشگران را راهنمایی 
می کنند. همچنین در آن شهرها در داخل 
واگن خطوط مترو یا حتی اتوبوس علاوه 
بعدی  ایستگاه  نمایشگرها  اینکه در  بر 
را اعلام می کند در بلندگو نیز به دو زبان 

انگلیسی و معیار آن کشور ایستگاه بعد 
را اعلام می کنند. اتفاقی که در ایران رخ 
ایستگاه های  اطلاعات  بخش  نمی دهد 
مترو و اتوبوس های ما برای ارائه اطلاعات 
به گردشگران بسیار ضعیف است و نام 
ایستگاه های بعد تنها در نمایشگرها به 
زبان انگلیسی نوشته می شود در بلندگوها 
تنها به زبان فارسی بیان می شود گاهی نیز 
به همان زبان فارسی نیز بیان نمی شود یا 
اشتباه بیان می شود. اینکه این نقص ها 
را چگونه می توانیم رفع کنیم و حتی با 
طراحی اپلیکیشن های خوب به راهنمایی 
مسافران سهولت بخشیم بحث بسیار مهم 

و اساسی است.
از کشورها نحوه  همچنین در بسیاری 
شکلی  به  مترو  ایستگاه های  چیده مان 
است که از یک مکان مبادلاتی به یک 
جاذبه گردشگری تبدیل شده است. مانند 
ایستگاه سن پترزبورگ که خود جاذبه 
مهمی برای این شهر است و یا در دوبی 
ایستگاه های  خوش بویی  و  تمیزی  که 
برای  پناهگاهی  گرم  روزهای  در  مترو 
شهروندان از گرمای شهر است. ازسوی 
نقلیه های  وسایل  از  دیگر  یکی  دیگر 
عمومی که نقش موثری در جابه جایی 
مسافران و گردشگران دارد تاکسی هاست.

از جمله مواردی که در مورد تاکسی در 
ایران باید مورد توجه قرار گیرد استفاده 
از تاکسی متر است. متاسفانه لزوم استفاده 
از تاکسی متر برای رانندگان تاکسی های 
شهری در ایران توجیح نشده است. این 
مسئله باعث می شود برخی از رانندگان 
تاکسی بخصوص از گردشگران خارجی 
کرایه بیشتر از نرخ متدوال آن دریافت 
کنند که به اعتماد گردشگران خارجی 
باید  که  می کند.درحالی  وارد  صدمه 
تاکسی ها  در  تاکسی متر  از  استفاده 
اجباری شود و در یک مسیر خاص کرایه 
ثابتی از مسافران ایرانی و خارجی دریافت 

شود.
فراموش نکنیم بحث آموزش رانندگان 

تاکسی در مواجه با گردشگران موضوع 
مهمی است که باید جدی گرفته شود. 
زمینه  این  در  اصفهان  خوشبختانه 
ظرفیت بالایی دارد. سال گذشته به دعوت 
اتاق بازرگانی اصفهان تدریس یک کارگاه 
دو روزه برای آموزش رانندگان تاکسی که 
در مسیر فرودگاه کار می کردند را برعهده 
داشتم و به جرات می توانم بگویم تجربه 

بی نظیری بود.
 من پیشتر در سایر شهرها نیز مشابه 
چنین کارگاهی را برگزار کرده بودم اما 
در هیچ شهری کارگاهی به این مفصلی و 
استقبال را ندیده بودم. بنظرم مسئولین 
شهری اصفهان باید این ظرفیت را جدی 
رانندگان  آموزش  در  سعی  و  بگیرند 
تاکسی و سایر کارکنان وسایل حمل ونقل 

شهری داشته باشند.
یکی دیگر از مواردی که می توان در نظر 
کردن  یکپاریچه  کرد  اجرایی  و  داشت 
کارت های اعتباری مترو در سرتاسر ایران 

است. 
این اتفاق موجب صرفه جویی در وقت و 
هزینه مسافران می شود. زیرا دیگر لازم 
نیست برای استفاده از وسایل نقلیه هر 
شهر لاشه کارت اعتباری مخصوص آن 
شهر را خریداری و شارژ کند بلکه با یکبار 
خریداری یک کارت اعتباری تنها زحمت 
شارژ ان را می کشد. ضمن اینکه طراحی 
نحوه و گرافیک کارت های اعتباری نیز 
خود نوعی سوغاتی و جاذبه گردشگری 

محسوب می شود.

دوچرخه و 
گردشگری پايدار

راهنمای  و  پژوهشگر  نورآقایی  آرش 
گردشگری

شهرهای  در  شهری  حمل ونقل  نظام 
جغرافیای  به  توجه  با  جهان  گوناگون 
شهرها دارای تعدد و تنوع وسایل نقلیه 
است. به این معنا که در برخی از شهرها 
علاوه بر اتوبوس، تاکسی، مترو و تراموا 

دوچرخه  ماننند  دیگری  نقلیه  وسایل 
جابه جایی  برای  نیز   Segway و 
از  بازدید  و  گردشگران  و  شهروندان 
مورد  شهرها  گردشگری  جاذبه های 
در  که  موردی  می گیرد.  قرار  استفاده 
شهرهای ایران جا افتاده و متداول نیست. 
هرچند در گذشته استفاده از دوچرخه در 
برخی از شهرهای ایران مانند یزد، اصفهان 
از  بخشی  و  بوده  متداول  میان دو آب  و 
می شده  محسوب  شهرها  آن  هویت 
اما امروز با تغییر ساختار شهرنشینی و 
شهرسازی کارکرد خود را از دست داده 
دوچرخه  از  استفاده  امکان  دیگر  است 
وجود  این  با  ندارد  وجود  سابق  مانند 
می توان برای استفاده مجدد از آن فکری 

کرد و برنامه ریزی کرد.
جدای آن در برخی از شهرهای ساحلی 
بزرگ  رودخانه های  یا  دریا  به  که 
میان شهر  از  رودخانه  دارند  دسترسی 
عبور می کند مانند استانبول و یا ونیز 
استفاه از قایق و کشتی های مخصوص 
برای جابه جایی شهروندان و گردشگران 
مسله ای متداول است. جالب اینکه در 
این شهرها و شهرهایی که از دوچرخه 
تحقق  راستای  در  که   Segway و 
استفاده  است  پایدار  گردشگری  شعار 
می کنند. تورها و برنامه های سفر با توجه 
به این نوع وسایل نقلیه برای گردشگران 
درنظر گرفته شده است که بسیار جالب و 
هیجان انگیز است. جدای موارد استفاده از 
اتوبوس بخصوص اتوبوس های "هاپ آن -
نقلیه  وسایل  از  دیگر  یکی  هاپ آف" 
عمومی برای توسعه گردشگری شهرها 
مخصوص  فقط  اتوبوس ها  این  است. 
استفاده گردشگران است و ایستگاه های 
آن در مسیر جاذبه های گردشگری تعریف 
شده است. گردشگران می توانند با تهیه 
بلیط آن در یکی از ایستگاه های مخصوص 
سوار این اتوبوس ها شوند و سپس بعد از 
بازدید از یکی از جاذبه های گردشگری 
مجدد در ایستگاه دیگر سوار یکی دیگر 
از این اتوبوس ها شده و از جاذبه دیگری 

بازدید کنند.
نکته دیگری که در ارتباط با اتوبوس است 
اینکه در برخی از شهرهای گردشگرپذیر 
از  اتوبوس  معمولی  خطوط  از  برخی 
مسیری می گذرد که جاذبه های تاریخی 
و یا گردشگری در آن قرار دارد. در واقع 
در این شهرها که گاه تعداد گردشگران 
است  آن شهر  آن چندبرابر شهروندان 
خطوط و مسیر وسایل نقلیه بر اساس 
نیاز گردشگران و در مناطق گردشگرپذیر 

شهر تعریف شده است.
و اما مورد دیگری که باید توجه داشت 
نقلیه  وسایل  انواع  از  استفاده  جدای 
احداث مسیرهای پیاده راه برای پیاده روی 
شهروندان در مناطقی از شهر که تعدد 
جاذبه های تاریخی و گردشگری در آن 
برای  راهکارها  از  دیگر  یکی  است  بالا 
این  در  و  است  گردشگران  جابه جایی 
در  عمومی  حمل ونقل  وسایل  شهرها 
برخی از مناطق شهر اصلا اجازه عبور 
ندارد زیرا شهر مکانی است برای ملاقات 
شهروندان و گردشگران با آن. به عنوان 
دانمارك  پایتخت  شهر  مرکز  در  مثال 
ما با یک پیاده راه ۶ کیلیومتری روبه رو 
هستیم. این موضوع نیز در جهت تحقق 

شعار پیاده روی برای قرن ۲۱ است.

ــم  ــعه را فراه ــق توس ــه تحق ــه زمین ــت ك ــه اس ــای جامع ــن بخش ه ــی از مهم تري ــل يک حمل ونق
گزارش

گروه    شهری
ــعه  ــی در توس ــش مهم ــاند  و نق ــد می رس ــه مقص ــگران را ب ــه گردش ــزی ك ــازد. همان چی می س
ــام  ــگری  و نظ ــعه گردش ــب توس ــا موج ــل پوي ــام حمل ونق ــر نظ ــان ديگ ــه بی ــگری دارد. ب گردش
ــه ايــن صنعــت پول ســاز می شــود. جــدا از حمل ونقــل  ــه زدن ب حمل ونقــل ناكارآمــد موجــب ضرب
بین المللــی و يــا بیــن شــهری آنچــه ايــن روزهــا مــورد توجــه جــدی برنامه ريــزان حوزه گردشــگری 
اســت حمل ونقــل درون شــهری اســت. موضوعــی كــه بــه خصــوص بــا رشــد گردشــگری شــهری و 
ورود گردشــگران آزاد كــه بــه شــکل انفــرادی و بــدون راهنمــای گردشــگری بــه شــهرهای گوناگــون 
ســفر می كننــد بیشــتر از همیشــه بايــد مــورد توجــه قــرار گیــرد. در گــزارش زيــر نظــر دو كارشــناس و صاحب نظر 

حوزه گردشگری را در ارتباط با نقش حمل ونقل در توسعه گردشگری جويا شده ايم.

نگاهی به نقش حمل ونقل پایدار در توسعه صنعت گردشگری؛ 

حمل و نقل بستر توسعه گردشگران
يکپارچه كردن كارت های اعتباری مترو در سراسر كشور اقدامی ارزشمند برای توسعه بهره برداری از مترو است
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بايد استفاده از تاكســی متر در تاكسی ها اجباری 
شود و در يک مسیر خاص كرايه ثابتی از مسافران 

ايرانی و خارجی دريافت شود
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 نوســان: ظرفیت فــاز اول نیروگاه 
خورشیدی میدان میوه و تره بار اصفهان 
۵۰۰ کیلووات است. مدیرعامل سازمان 
ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های 
کشــاورزی شــهرداری اصفهان گفت: 
ظرفیت فاز اول نیروگاه خورشیدی میوه 
و تره بار اصفهان که قرار اســت توسط 
شــهرداری اصفهان با مشارکت سرمایه 

گذار احداث شود، ۵۰۰ کیلووات است.  
محمد مجیری با اشاره به احداث فاز اول 
نیروگاه خورشــیدی در میدان مرکزی 
میوه و تره بار شهر اصفهان، اظهار کرد: 
فراخوان احــداث فاز اول ایــن نیروگاه 
خورشــیدی توسط ســازمان سرمایه 
گذاری و مشارکت های شــهرداری در 
رســانه ها اعلام شــد که  آخرین تاریخ 
تحویل اســناد در تاریخ ۲۶ آذرماه است 
که سرمایه گذارانی که مایل باشند، می 
توانند در این خصوص ســرمایه گذاری 
کننــد. وی ظرفیــت فــاز اول نیروگاه 
خورشــیدی را در حدود ۵۰۰ کیلووات 
اعلام و تصریح کرد: این موضوع بستگی 
به تجهیزاتی دارد که قرار اســت در این 
نیروگاه بــه کار گرفته شــود؛ هر چند 
حداقل هایــی برای تجهیــزات در نظر 

گرفته شده است.
مدیرعامل ســازمان ساماندهی مشاغل 
شــهری و فرآورده هــای کشــاورزی 
شــهرداری اصفهان با بیان اینکه میزان 
ســرمایه گذاری مورد نیاز بــرای این 
پروژه ۵ میلیارد تومان برآورد می شود، 
ادامه داد: ۵۰ درصد این مبلغ از ســوی 
شــهرداری اصفهان و ۵۰ درصد مابقی 

توسط سرمایه گذار تامین می شود.
 وی بــا تاکید بر اینکه برق تولید شــده 
توســط این نیروگاه خورشیدی به اداره 
برق فروخته می شود، اضافه کرد: نیروگاه 
های خورشــیدی دارای دو مدل »آف 
گرید« و »آن گرید« اســت که در مدل 
»آف گرید« برق تولید شــده در باتری 
ذخیره می شــود و در مدل »آن گرید« 
برق تولید شــده به طور مستقیم روی 
شبکه می رود، برقی که در این نیروگاه 
خورشیدی تولید می شــود، مدل »آن 

گرید« است.
مجیری بــا بیــان اینکه ایــن نیروگاه 
خورشیدی قرار اســت روی سقف تالار 
شماره ۲۶ میدان مرکزی میوه و تره بار 
شهرداری اصفهان به مساحت سه هزار و 
۹۰۰ متر مربع احداث شود، گفت: برای 
فازهای بعدی این نیروگاه دو تالار ۲4 و 
۲۵ میدان مرکزی در نظر گرفته شــده 
است. وی ادامه داد: تالار ۲۵ میدان میوه 
و تره بار در حال ساخت است که برای فاز 
۲ نیروگاه خورشیدی در نظر گرفته شده 
و تالار ۲4 نیز برای فاز سوم در نظر گرفته 

می شود. 
مدیرعامل ســازمان ساماندهی مشاغل 
شــهری و فرآورده هــای کشــاورزی 
شــهرداری اصفهان احــداث نیروگاه 
خورشیدی را از چند جنبه حائز اهمیت 
دانست و گفت: با توجه به مصوبه هیئت 
وزیران لازم اســت ۲۰ درصــد از برق 
مصرفی دســتگاه های اجرایی توسط 
انرژی هــای تجدید پذیر تامین شــود، 
 هیئت وزیران بــا این الــزام قصد دارد 
فعالیت هایی در این خصوص توســط 
دستگاه های اجرایی برای رعایت مسائل 
زیســت محیطی و کاهش آلودگی هوا 
انجام شــود.  وی اضافه کرد: در صورت 
تامین همه شــرایط لازم، تــا حدود دو 
ماه دیگر قــرارداد احداث ایــن نیروگاه 

خورشیدی منعقد می شود.

رئیس شورای اسلامی شــهر اصفهان تســریع در راه اندازی پلیس مترو اصفهان را بر 
اســاس آنچه در قانون پیش بینی شده است خواســتار شــد. وی با بیان اینکه روزانه 
۱۰۰ هزار نفر از شــهروندان اصفهــان در تونل مترو تــردد دارند، اضافه کــرد: از این 
رو ضروری اســت که هر چه زودتر اقدامــات تامین امنیت این مجموعه انجام شــود. 
علیرضا نصراصفهانی با تبریک روز دانشــجو به دانشجویان اظهار کرد: دانشجویان باید 
همواره سرزندگی، امید، نشــاط و مسئولیت پذیری را در دســتور کار خود قرار دهند.

رییس کمیســیون حمل ونقل و ترافیک شورای اسلامی شــهر اصفهان با بیان اینکه 
در شرکت اتوبوســرانی شــاهد حرکت های خوبی بوده ایم، تصریح کرد: در سال  جاری 
و ســال آینده تعدادی اتوبوس خریداری و ۱۵۰ دســتگاه اتوبوس بازســازی شــده و 
به ناوگان حمل ونقل عمومی شــهر تقدیم می شــود. احمد زندآور با اشــاره به حوزه 
تاکسیرانی، گفت: حدود ســه هزار تاکســی در شــهر اصفهان وجود دارد که با برنامه 
ریزی های انجام شــده حدود هزار تاکسی فرســوده در این حوزه بازســازی می شود.

هزار تاکسی فرسوده بازسازی می شودپلیس مترو در اصفهان راه اندازی شود

گزارش

گزارش

سرمایه گذاری بخش خصوصی 
برای نیروگاه خورشیدی

موتور محركه شهر با همه توان در حركت است؛

جانبه  دو  نشستی  در  اصفهان  شهردار 
با سفیر لهستان از آمادگی نصف جهان 
برای ساخت تندیس کودکان لهستانی 
در اصفهان و راه اندازش کنسول گری این 

کشور در نصف جهان خبر داد. 
در  لهستان  سفیر  و  اصفهان  شهردار 
ساعت های  ابتدایی شب پنجشنبه هفته 
گذشته در باغ  زرشک دیداری داشتند. 
در این نشست قدرت الله نوروزی اظهار 
کرد: لهستانی  ها به دلیل مهاجرت به 
دوم  جهانی  جنگ  جریان  در  اصفهان 
خاطرات خوبی از این شهر داشتند و ما 
نیز خاطرات بسیار خوبی از حضور آنها 
داریم. این  خاطرات محرك های خوبی 
برای توسعه شهر و کشورهایمان است. 
از  استفاده  آمادگی  نیز  در حال حاضر 
آن خاطرات جهت برگزاری جشنواره ها 
و برنامه های فرهنگی متعدد وجود دارد. 

شهردار اصفهان با اشاره به سفرش در 
لهستان  کراکف  شهر  به  گذشته  سال 
ادامه داد: در جریان این سفر با شهردار 
کراکف برای عقد قرارداد خواهر خواندگی 

مذاکراتی داشتیم. 
شهر  شورای  انتخابات  زمان  آن   در 
کراکف بود که بار دیگر شهردار ابقا شد 
و ایشان قول داد که به اصفهان بیایید و 
دیپلماسی و خواهرخواندگی بین دو شهر 

برقرار شود. وی با اشاره با اشاره به ساخت 
اصفهان،  در  لهستانی  تندیس کودکان 
خیابان های  از  برخی  کرد:  خاطرنشان 
شهر اصفهان به ویژه چهارباغ خاطرات 
بسیار خوبی از کودکان لهستانی دارد و 
امروز این آمادگی وجود دارد که تندیسی 
اصفهان  شهر  در  لهستانی  کودك  از 

داشته باشیم. 
یونیسف  اینکه  به  توجه  با  همچنین 
برای  اصفهان  پرونده  بررسی  حال  در 
دوستدار  شهرهای  شبکه  به  پیوستن 
کودك است، این آمادگی نیز وجود دارد 
همکاری  زمینه  این  در  توانیم  می  که 

هایی داشته باشیم. 
اصفهان  اقتصادی  مبادلات  به  نوروزی 
در  گفت:  و  پرداخت  نیز  لهستان  و 
شرایطی که تحریم های ظالمانه آمریکا 
عرضه مبادلات اقتصادی برای ایران را 
تنگ  کرده و با توجه به اینکه لهستان 
فعال است،  در ساخت واگن های قطار 
واگن های  می تواند  اصفهان  شهرداری 
مترو خود را از این کشورخریداری کند. 
شهردار اصفهان همچنین پیشنهاد دائر 
کردن کنسول گری لهستان در اصفهان 
را نیز مطرح و تصریح کرد: محلی را برای 
کنسول گری لهستان پیش بینی کردیم  

تا میزبان دیپلمات های لهستانی باشیم.

اصفهان
معشوقه لهستانی ها

در ادامه سفیر لهستان در ایران با بیان 
این نکته که "فرهنگ می تواند بستری 
کرد:  تاکید  آورد"  فراهم  گفتگو  برای 
المللی  بین  نمایشگاه  از  مهمی  بخش 
کودکان  به  اصفهان  گرافیک  طراحی 
اختصاص  اصفهان  در  مهاجر  لهستانی 
دارد و بسیاری از هنرمندان صاحب نام 
خلق  اثر  نمایشگاه  این  برای  لهستانی 
جمعیت  که  هستم  خوشحال  کردند. 
این  تماشا  برای  امروز  توجهی  قابل 

نمایشگاه آمدند.
این  داد:  ادامه  فائوکوفسکی"  "ماچی 
نمایشگاه نخ ارتباط قوی بین اصفهان 
و لهستان را به نمایش می گذارد. برخی 
همتایان  با  لهستانی  هنرمندان  از 
برگزاری چنین  برای  اصفهان  در  خود 
نمایشگاه هایی ارتباط دارند. وی یادآور 
شد: کاری که این شهر و مردمان آن برای 
لهستانی کردند در خاطرات می ماند، اما 
ارتباط ایران و لهستان به سال های دور 
باز می گردد. برای گردشگران لهستانی 

اصفهان مانند یک معشوقه می ماند.
از  استقبال  ضمن  لهستان  سفیر 
اظهار  اصفهان،  شهردار  پیشنهادهای 
کرد:  از پیشنهاد شهردار اصفهان مبنی 

پیگیری  و  استقبال  تندیس  بر ساخت 
های لازم را انجام خواهیم کرد. اصفهان 
را به عنوان یکی از مراکز مهم فرهنگی 
و اقتصادی ایران می بینم و امیدوارم با 
توجه به امکاناتی که برای همکاری وجود 
دارد در راه توسعه قدم برداریم. مطمئن 
و  آمد  خواهم  اصفهان  به  مدام  باشید 
سفارت لهستان خودش را وقف همکاری 

اصفهان و کراکف خواهد کرد. 
فائوکوفسکی با بیان اینکه "تحت تاثیر 
دوست  و  گرفتم  قرار  اصفهان  زیبایی 
دارم بار دیگر تنهایی به این شهر سفر 
کنم" خاطرنشان کرد: دوست دارم  که 
مردمان اصفهان را بهتر ببینم و بشنوم . ما 
منافع مشترك زیادی داریم و می توانیم 
همکاری های  بیشتری مخصوصا درباره 
کودکان لهستانی داشته باشیم. مطمئن 
باشید این حس عمیق و صحیح است.  
پناه دادن اصفهانی ها به کودکان لهستانی 
تعهدی  ما  و  بوده  بشریت  به  خدمت 
در قبال این شهر داریم. او تاکید کرد: 
دوست داشتنی ترین  از  یکی  »اصفهان 
لهستانی  گردشگران  برای  شهرها 
است. من برنامه دارم که بارها و برای 
رویدادهای دیگر بیایم و درباره مسائل 
کنم؛  گو  و  گفت  مختلف  حوزه های  و 
به خصوص برای همکاری های فرهنگی. 
لهستانی  کودك  تندیس  نصب  از  او 
که  کرد  اعلام  و  استقبال  بسیار  هم 
پیگیری های لازم را در این زمینه انجام 
می دهد. فائوکوفسکی زمینه های علمی، 
فرهنگی و هنری را مهم ترین شاخه های 
از  و  دانست  لهستان  و  ایران  همکاری 
کشور  دو  فیلم سازان  بین  مذاکراتی 
هم خبر داد و بر تمایل این کشور برای 
همکاری با ایران در حوزه پزشکی اطفال 
هم تاکید کرد.  او گفت: شهر اصفهان 
یکی از غنی ترین شهرهای ایران در حوزه 
فرهنگ و اقتصاد است و به همین دلیل 
که  را  موقعیت هایی  بتوانیم  امیدوارم 
برای همکاری وجود دارد، توسعه دهیم. 
ما به دنبال پیدا کردن و استفاده از این 
دلیل  همین  به  و  هستیم  موقعیت ها 
به اصفهان خواهم  بارها  هم من حتما 
آمد. مطمئن باشید که سفارت لهستان 
اصفهان  همکاری های  وقف  را  خودش 
و کراکف می کند تا تعاملات سازنده ای 
بین دو کشور جاری باشد. پیشنهاد راه 
اندازی کنسولگری را هم حتما با وزیر 
امور خارجه در میان می گذارم. وی افزود: 
تاکنون جلساتی بین تولید کنندگان فیلم 
ایرانی و لهستانی وجود داشته همچنین 
هفته فیلم لهستان نیز در اصفهان و چند 
شهر دیگر برگزار شد. در ضمن علاقمند 
به همکاری در حوزه خدمات درمانی با 
اصفهان نیز هستیم. پیشنهادات مثبت 
شهردار اصفهان را پیگیری خواهم کرد 
و پیشنهاد ایجاد کنسول گری را با وزیر 

خارجه در میان خواهم گذاشت. 

بازخوانی  خدمات متقابل ایران و لهستان در برهه جنگ جهانی دوم به بهانه دیدار شهردار اصفهان و سفیر لهستان؛

اصفهان؛ شهر مقدس لهستانی ها
سفیر لهستان: دوست دارم بارها برای ديدن اصفهان، اين شهر سفر كنم

citizen

 نوسان: شهردار اصفهان گفت: 6۸۰ میلیاردتومان پول در حوزه 
عمرانی اصفهان در حال هزينه شدن و 4۳۳ پروژه فعال و يا رو به 

اتمام است.   

قدرت اله نوروزی در آیین تکریم و معارفه معاون حمل و نقل و ترافیک 
شهرداری اصفهان، با بیان اینکه حوزه شهرداری دو وظیفه اصلی بر عهده 
دارد، اظهار کرد: مجموعه فعالیت های خدمات عمومی برای رفع نیازهای 
همگانی یکی از این وظایف است، از زمانی که دولت های مدرن پا به 
عرصه گذاشتند بسیاری از نیازهای شخصی به نیازهایی عمومی تبدیل 
شد، دولت ها در انجام وظایف خدمات عمومی خودشان وارد عمل شده 
یا به هدایت آنها دستگاههای دیگری مانند شهرداری ها این خدمات را 

انجام می دهند.
وی شهرداری را جزء موسسات عمومی غیردولتی ذکر کرد و افزود: با 
این وجود در افکار عمومی شهرداری ها یک دستگاه دولتی شناخته 
می شوند. اگرچه این موضوع با قوانین و مقررات سازگاری ندارد، بنابراین 
در ارائه خدمات عمومی نقش مباشر را داشته و در برخی از خدماتی که 

شهرداری ها ارائه می کنند تحت هدایت حکومت هستند.
شهردار اصفهان با اشاره به ایجاد نظم عمومی،  تصریح کرد: این موضوع 
فلسفه وجودی دولت های مدرن است، نظم عمومی با تداوم هر دولتی 
ملازمه داشته و صرفا وظیفه ای نیست که تحت نظر پلیس عمومی باشد. 
نظم  عمومی با همه حوزه های خدماتی ارتباط مستقیم دارد، بهداشت 
و سلامت مردم، حمل و نقل و ترافیک و حقوق و آزادی ها از مواردی 
است که می تواند به تثبیت و تحکیم نظم عمومی در جامعه کمک کند. 
شهردار اصفهان در ادامه با اشاره به حوزه حمل و نقل و ترافیک شهرداری 
اصفهان و تغییر معاون این حوزه، افزود: آقای صلواتی بدون جهت گیری 
سیاسی آنچه در استراتژی های این دوره مدیریت شهری تعریف شده 
بود را به جدیت پیگیری می کرد و وظیفه خود را به خوبی انجام می داد 

که این جای تشکر دارد.
 نوروزی تاکید کرد: قرار بر این شد شخص دیگری به عنوان معاون حمل 
و نقل و ترافیک شهرداری جایگزین آقای صلواتی شود تا در حوزه ملی 
بتواند برخی از امور شهرداری اصفهان را پیگیری کند. به همین منظور 
در جمع بندی ها به آقای مهندس امانی رسیدیم که با موافقت وزیر 
راه و شهرسازی قرار شد از آقای امانی در حوزه حمل و نقل و ترافیک 

استفاده شود. 

اتوبوس 5۰۰ میلیونی
حالا يک میلیارد و 7۰۰ است

شهردار اصفهان بیان داشت: مسأله ای مثل خرید اتوبوس، اکنون نه تنها 
برای شهرداری اصفهان بلکه برای کل کشور تبدیل به یکی از سخت 
ترین کارها شده است. اتوبوسی که دوسال گذشته با قیمت 4۰۰ تا ۵۰۰ 
میلیون تومان خریداری شده امروز باید برای آن ۱ میلیارد و ۷۰۰ میلیون 
تومان هزینه کنیم، همچنین لازم است در حدود ۲۸ اتوبوس خریداری 
شود تا همانند شرایط قبل از بحران اخیر شویم و بتوانیم این اتوبوس ها 

را جایگزین اتوبوس های آتش گرفته کنیم. 
همچنین بیش از ۷۰ اتوبوس و ۵ ایستگاه مترو آسیب دیده است، تعداد 
زیادی از چراغ های راهنمایی و رانندگی و زیرساخت های ترافیکی شهر 
آسیب دید. با این وجود همه اراده کرده ایم تا بر این مشکلات غلبه کنیم.

كسی باور نمی كرد! 
از  فاصله کوتاهی پس  از همه کسانی که ظرف  نوروزی ضمن تشکر 
اغتشاشات، توانستند شهر را به حالت اولیه بازگرداندند، افزود: این موضوع 
کار کمی نبود و جادارد از همه کسانی که در این خصوص جانفشانی 
کردند تا لحظه ای خدمات رسانی مستمر و دائمی به تاخیر نیفتد تشکر 
کنم، هیچکس باور نمی کرد این میزان از تخریب دو شبه به حالت 
اولیه بازگردد. وی تاکید کرد: طبق جدول زمانبندی پل نصف جهان با 
آن حجم عظیم، پیشرفت ۳۸ درصدی دارد، پل آفتاب که قرار بود ۱۸ 
ماهه ساخته شود اما ۳ روز هم قبل از ۱۰ ماه بتن ریزی این پل به پایان 
رسید، تا پایان سال جاده فرزانگان نیز آماده افتتاح می شود تا از پل بهره 

برداری شود. 
پیشرفت ۸۷  اکنون  اجلاس هم  اینکه سالن  بیان  با  اصفهان  شهردار 
درصدی داشته،  افزود: مهندسان به خوبی می دانند این سالن از چه 
وضعیتی به این وضع فعلی رسیده است، امیدواریم با تحولاتی که در 

مسیر است شاهد بهره برداری از این امکانات به نحو اصولی باشیم. 
وی با بیان اینکه در حوزه عمرانی ۳.۵ برابر بودجه ای هزینه می شود 
که سال گذشته هزینه شده است، گفت: ۶۸۰ میلیاردتومان پول در این 

حوزه در حال هزینه شدن و 4۳۳ پروژه ما فعال و رو به اتمام است. 
نوروزی افزود: موتور محرکه شهرداری با همه وجود و توان در حرکت 
است و باید حوزه حمل و نقل نیز به عنوان یک زیرساخت اساسی در 
تعامل با همه حوزه ها و حوزه های خارج از شهرداری مانند پلیس راهور 

حرکت رو به جلوی خود را ادامه دهد. 
وی تاکید کرد: نباید تحت تاثیر تحلیل برخی افراد که نمی خواهند این 
مدیریت شهری با این سرعت و قدرت کار خود را ادامه دهد قرار گرفت، 
از روز اول گفته ایم با تمام وجود در خدمت مردم هستیم و هیچ هدفی 
جز خدمت رسانی به تک تک شهروندان نداریم و همه باید در این راستا 

به طور جدی همکاری کنند. 
شهردار اصفهان گفت: یکی از موفقیت های این دوره مدیریت شهری 
اصفهان همدلی و همراهی با اعضا شورای شهر و حمایت شورای شهر از 

شهرداری بوده است.

433 پروژه فعال در اصفهان

لهستانی ها میهمانان ناخوانده ای بودند كه در گیر و دار جنگ جهانی دوم وارد ايران شدند. در آن 
زمان هزاران تن از آوارگان لهستانی به شهر اصفهان انتقال داده شدند و نزديک به سه سال در اين 
شهر ساكن بودند. لهستانی های ساكن در اصفهان برای تأمین معاش، گرايش به شغل هايی مانند پرستاری، خیاطی، 
آشپزی و آموزش موسیقی داشتند. آنها با چرخ های خیاطی های خود يونیفرم ارتشی می دوختند و سبک خیاطی 
آن ها بر متد خیاطی  ايران و اصفهان اثر گذاشت. همچنانکه تا مدت ها خیلی از جوانان اصفهانی موهای خود را به 
سبک لهستانی ها می تراشیدند! لهستانی ها درودگران ماهری بودند و در عین حال، قلم زنی روی مس و نقره، قالیبافی 
و منبت را از اصفهانی ها آموختند.حالا گفته می شود مردم لهستان علاقه ی زيادی برای سفر به اصفهان دارند هرچند 
كه بسترهای توسعه گردشگری در اين بخش مهیا نیست. اينروزها بازخوانی  خدمات متقابل ايران و لهستان در برهه 
جنگ جهانی دوم باب شده؛ دلیلش هم آمدن سفیر لهستان به اصفهان و ديدارش با شهردار اين شهر و البته طرح 

مسئله خواهرخواندگی اصفهان و كراكوف است تا پیوند اين دو شهر را جاودانه سازد.

گزارش
گروه شهری

 نوسان: معاون سابق حمل ونقل و ترافیک 
شــهردار اصفهان گفت: تا چند سال پیش 
کســی باور نمی  کــرد روزی در بین حجم 
زیادی از منتقدان، میــدان نقش جهان به 
روی خودروها بســته شــود، اما بسته شد؛ 
همچنین کســی جرات نداشت بگوید که 
چهارباغ را می  توان از وجود خودروها نجات 
داد، اما غیر ممکن، ممکن شد و راه بر ورود 

خودروهای دودزا بسته شد. 

علیرضا صلواتی ادامه داد: اختصاص لاین ویژه 
به اتوبوس  ها از دیگــر اقدامات صورت گرفته 
بوده به طوری کــه در خیابان  ها از اندیشــه 
تا آزادی، از جمهوری اســلامی تــا قدس، از 
خوراسگان تا میدان امام علی)ع( مسیر برای 
اتوبوس های تندرو باز شد. وی افزود: جلسات 
زیادی برای توســعه خطوط اتوبوســرانی و 
ناوگان اتوبوس داشــتیم تا اینکه قیمت دلار 
افزایش یافت به دنبال آن شاهد افزایش قیمت 

اتوبوس بودیم با این وجود ۳۸۸ اتوبوس جدید 
به چرخه حمل و نقل عمومی اضافه و بیش از 

۳۰۰ اتوبوس به طور کامل بازسازی شد.  
معاون ســابق حمل ونقل و ترافیک شهردار 
اصفهان با اشــاره به ایجاد مســیر دوچرخه 
در برخی خیابــان های اصفهــان ادامه داد: 
همچنین تعداد ۱4۰ دوربین کنترل ترافیک 
و ثبت تخلفات، امروز به بیش از ۸۰۰ دوربین 

رسیده است.

معاون سابق حمل ونقل و ترافیک شهردار اصفهان تشريح كرد:

غیر ممکن هایی، که ممکن شد
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قیمت مواد غذایی به بالاترین سطح خود در ۲۶ماه گذشته رسید. گزارش های اعلامی از 
طرف سازمان خواربار و کشاورزی ملل متحد) فائو( نشان می دهد که قیمت مواد غذایی 
در نوامبر به  ۱۷۷.۲ واحد رســید که نســبت به اکتبر ۲.۷ درصد و در مقایسه با نوامبر  
سال گذشته ۹.۵ درصد گران تر شده اســت.  )فائو( می گوید که شاخص قیمت غلات 
فائو به دلیل صادرات بالا و رقابت شدید میان تولیدکنندگان جهان که روی قیمت های 
گندم تأثیر گذاشــت، در نوامبر ۱.۲ درصد کاهش پیدا کرد و به ۱۶۲.4 واحد رســید.

محمدرضا درگاهــی، رئیس ســازمان حفظ نباتات کشــور، گفت: ســالانه بین ۲۵ تا 
۳۰ هزارتن انواع ســموم در کشور به مصرف بخش کشاورزی می رســد که از این میزان 
۷۹ درصد ســموم کم خطر هســتند. درگاهی  افزود: از این میزان سم مصرفی در کشور 
حدود ۲۱ درصد ســموم پرخطر هســتند؛ زیرا برای مبارزه با برخی آفات و جلوگیری از 
طغیان آنها همچــون موش مصرف این گروه از ســموم امری اجتناب ناپذیر اســت.« او 
ادامه داد: تلاش داریم تعداد سموم ثبتی در سبد سموم کشــور را به ۵۰۰ مورد برسانیم.

٧٩ درصد سموم کشاورزی کم خطر استبازگشت گرانی به بازار جهانی غذا
گزارش

think

  نوســان: یک اقتصاددان می گوید: 
»راه حل برون رفــت از وضعیت کنونی 
اقتصاد کشور به ویژه بعد از افزایش قیمت 
بنزین، به هیچ عنوان اهدای یارانه نقدی 
به مردم نیست، باور من این است که یک 
ریال از مابه التفاوت قیمت بنزین، نباید به 
مردم برگردد و خود عامل تقاضای فزآینده 
شود بلکه باید در بخش تولید و عمران باید 

صرف و هزینه شود«.
بهمن آرمان، اقتصاددان و استاد دانشگاه 
تهران در ارتبــاط با مباحثی که پیرامون 
افزایش نرخ کالاها بعد از افزایش قیمت 
بنزین مطرح می شــود، گفت: »افزایش 
قیمت ها تمامــا متاثــر از افزایش نرخ 
حامل های انرژی نیســت؛ به گونه ای که 
پیش تر شــاهد بودیم قیمت بسیاری از 
کالاها بدون تغییری در قیمت بنزین به 
چند برابر رسید. علاوه بر این باید توجه 
داشت که قیمت گازوئیل و گاز به عنوان 
منبع مصرف بسیاری از تولید کنندگان، 
هیچ تغییری نداشــته اســت. بنابراین، 
این که خرده فروشان توجیه کنند که نرخ 
کالاها بیشتر شده هیچ گونه توجیه علمی 
و عملی ندارد. مبنای یافتن قیمت واقعی را 
باید از تولید ی های بزرگ و فروشگاههای 
زنجیره ای مبنا قرار داد. فروشــگاههای 
زنجبره ای و حتی تولیدی های از وسایل 
نقلیه بنزین بهــره نمی گیرند تا افزایش 
قیمت هــا را توجیه کننــد.« وی افزود: 
»نابه سامانی های موجود در بازار که برخی 
بر افزایش قیمت هــا در نتیجه افزایش 
قیمت بنزین بر آن تاکیــد دارند، نتیجه 
و برآیند عدم صنعتی ســازی توزیع کالا 
است. در کشورهای توسعه یافته، توزیع 
کالا به صورت صنعتی انجام می گیرد و 
هزینه خرده فروشی به کمتر از ۲ درصد 
می رسد. این در شرایطی است که هزینه 
خرده فروشــی در ایران به ۲۵ درصد نیز 
می رســد. بنابراین، تصور من این است 
که افزایش قیمت هایی که بعد از افزایش 
قیمت بنزین اعلام می شود، باید با اعلام 
وصول نرخ از کارخانه های تولید بزرگ و 

فروشگاههای زنجیره ای مطرح شوند.«
 این اقتصاددان، در ادامــه تصریح کرد: 
»باید توجه داشته باشیم در دیگر کشورها 
نیز شــاهد روند حــذف یارانــه بر روی 
حامل های انرژی بوده ایم که نماد بارز آن 
را می توان به کشور مصر در زمان ریاست 
عبدالفتاح السیسی دانست اما در کشور 
ایران، متاسفانه جناح بندی های سیاسی 
و برخی جریان ها که....، همچنان رغبت 
دارند که وضعیت به روال سابق برگردد. 
بنابراین، مشــکلات به وجود آمده بعد از 
ســهمیه بندی و افزایش قیمت بنزین را 
نمی توان تماما متوجه دولت کرد، بلکه 
ریشه در ساختار نادرست، سوء مدیریت، 

وجود باندهای مافیایی و ... دارد.«
 آرمان در بخشی دیگر از گفته های خود 
تاکید کرد: »آن چه که باید به اطلاع مردم 
می رســید این بود که دولت با صراحت 
به شهروندان اعلام کند که مابه التفاوت 
افزایش نرخ بنزین را صرف این مقدار طرح 
عمرانی در قالب مترو، جاده و... می کنم اما 
در عمل شاهد بودیم چنین اتفاقی نیافتد و 
دولت به یکباره و بدون اعلام قبلی افزایش 
قیمت را اعلام کرد. واقعیت این است که 
این رخداد در راستای منافع قدرت های 
خارجی بــود. واقعیت این اســت که 
بسیاری از افزایش قیمت ها غیرواقعی 
هســتند و پایه واقعی ندارند. لذا باید 
گفت مشکل در ساختار توزیع کالا در 

ایران وجود دارد.«

گزارش

راه حل
این نیست

كدام استان ها بیشترين بنگاه های مشکل دار را دارند؟؛

 جديدترين گزارش ها نشــان می دهد ۱۲۸۱بنگاه با ۱46هزار 
نیــروی كار در فهرســت بنگاه هــای مشــکل دار جانمايی 
شــده اند. بر اســاس ارزيابی هــا اســتان های »هرمزگان«، 
»مركزی« و »فــارس« به ترتیب بیشــترين بنگاه های دارای 
مشــکل را داشــته اند. اين دســته از بنگاه ها با مشــکلات 
متفاوتــی مواجهنــد؛ برخی از ايــن مشــکلات مربوط به 
ســوء مديريت و نداشــتن بهره وری به دلیل فرســودگی يا 
به روز نبودن فرآيند تولید اســت. اختلافــات حقوقی، پايین 
بودن تــوان جذب ســرمايه و تامین نقدينگی يــا عدم  توان 
قدرت رقابت در بازارهای فروش از ديگر مشــکلات اســت.
موج شناسایی بنگاه های مشکل دار از ســوی وزارت کار و وزارت صمت به راه 
افتاده است. آمار به روز شــده وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از شناسایی 
۱۲۸۱ بنگاه مشــکل دار با ۱4۶ هزار نیروی  کار در کشــور حکایت دارد. این 
تعداد بنگاه که عمدتا در ســه فعالیت اقتصادی »صنعتی«، »کشاورزی« و 
»خدماتی« جانمایی شــده اند، نســبت به خردادماه با افزایش مواجه شده  
و از ۱۲۶۲ واحد به ۱۲۸۱ بنگاه رســیده اند. کروکی بنگاه های مشکل دار به  
تفکیک ۳۱ استان کشور هم حاکی است استان های »هرمزگان«، »مرکزی«، 
»فارس«، »اصفهان« و »زنجان« به ترتیب بیشترین بنگاه های دارای مشکل 
را داشته اند. »بنگاه های مشــکل دار« اصطلاحی است که چند سال پیش به 
دایره واژگان اقتصاد کشور اضافه شد؛ این بنگاه ها به دلیل کمبود نقدینگی، 
فشارهای مالیاتی، تامین اجتماعی، نوسانات نرخ ارز و عدم تامین مواد اولیه 
مورد نیاز، صفت »مشکل دار« را به دوش می کشند. این مشکلات در دو سال 
اخیر به دلیل تحولات اقتصادی و افزایش شــدید تحریم های آمریکا و البته 
تحریم های داخلی که به واســطه ســوء مدیریت ها و سیاست های اقتصادی 
به خطا رفته به تولیدکنندگان تحمیل شــده اســت، افزون شــده و دامنه 
بنگاه های مشکل دار را روز به روز وســیع تر و تعداد آنها را بیشتر کرده است. 
افزایش تعداد این بنگاه ها، سیاســت گذاران را واداشته تا برای برون رفت آنها 
از چالش ها و  گلو گاه ها دست به کار شوند و برخی اقدامات برای تسهیل امور 
بنگاه ها را در دســتور کار قرار دهند. ۱۳ آذرماه امسال وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی، در نامه ای فهرســت بنگاه های مشــکل دار را که توسط وزارتخانه 
متبوعش شناسایی شــدند به وزارت صمت ارائه کرد. سیاست گذاران وزارت 
کار هدف از اکران لیســت بنگاه های مشــکل دار را آسیب شناسی و احصای 
آمار و اطلاعات ایــن واحدها در بخش صنعت، کشــاورزی و خدمات عنوان 
کردند تا با این رویکرد مشــکلات آنها به  صورت دقیق زیر ذره بین قرار گیرد. 
البته پیشگیری از تعطیلی بنگاه های مشــکل دار یکی دیگر از اهدافی است 
که متولیان در چارچوب شناســایی آنها دنبال می کنند. مطابق با آمارگیری 
متولیان وزارتخانه تعاون، کار و رفاه اجتماعی، تعداد کارگران بنگاه های دارای 
مشکل در کل کشور حدود ۱4۶ هزار نفر اســت که ۹۰درصد آنها مربوط به 
بخش های خصوصی، ۸ درصد مربوط به بخش های تعاونی و حدود ۲ درصد 
هم شامل بخش های دولتی و عمومی است؛ مطابق با آمار ارائه شده این تعداد 
در بخش های صنعت، کشــاورزی و خدماتی فعالیت دارند. همچنین حدود 
4۲ درصد از این بنگاه ها نیمه فعال و حدود ۳ درصد هم به دلایل و مشکلات 

خاص تعطیل هستند، اما قابلیت برگشت به چرخه تولید را دارند.  
 

  تصوير استانی بنگاه ها
گزارش به روز شده بنگاه های مشکل دار نشــان می دهد ۱۲۸۱ بنگاه با ۱4۶ 
هزار نیروی کار در کشور شناسایی شده که تعداد این بنگاه ها در پنج استان 
افزایش و ۱۱ استان کاهش یافته است. جدیدترین آمار مربوط به بنگاه های 
شناسایی شده در کشور که مربوط به پایان شهریورماه است حکایت از آن دارد 
که تعداد بنگاه های مشکل دار نسبت به خردادماه با افزایش مواجه شده است؛ 
به طوری که آمار این بنگاه ها از ۱۲۶۲ به ۱۲۸۱ بنگاه افزایش یافته است. در 
بنگاه های اقتصادی مشکل دار که عمدتا در سه فعالیت اقتصادی »صنعتی«، 
»کشاورزی« و »خدماتی« فعالیت می کنند، ۱4۶ هزار نیروی کار مشغول به  
کار هســتند، در حالی که در پایان اسفند سال گذشــته حجم نیروی شاغل 
در ۱۳۵۱ بنگاه مشــکل دار کشــور حدود ۱4۵ هزار نفر بود، با کاهش تعداد 
بنگاه های مشــکل دار به ۱۲۶۲ بنگاه در خرداد ماه، تعداد افراد شاغل در این 

بنگاه ها نیز به حدود ۱4۱ هزار نفر کاهش پیدا کرده بود.
آمار این بنگاه ها »از نظر تعداد« به تفکیک ۳۱ استان کشور تا پایان شهریور 
ماه امســال حاکی از آن است که اســتان هرمزگان با ۹۸ بنگاه مشکل دار در 
صدر بیشــترین بنگاه های دارای مشــکل قرار دارد. پس از هرمزگان، استان 
مرکزی با ۸۲ بنگاه، استان های فارس و اصفهان هر کدام با ۸۱ بنگاه، استان 
زنجان با ۸۰ بنگاه و استان سیستان و بلوچستان با ۷۷ بنگاه دارای بیشترین 
بنگاه های مشکل دار در سطح کشور هستند. در استان های خراسان رضوی 
۷۱ بنگاه، مازندران ۷۰ بنگاه، کردســتان ۵۹ بنگاه، قزویــن ۵۶ بنگاه، البرز 
۵۳ بنگاه، خوزستان ۵۲ بنگاه، اســتان های آذربایجان غربی و کرمانشاه ۵۰ 
بنگاه و تهران 4۰ بنگاه مشــکل دار وجود دارد. همچنین در اســتان لرستان 
۳۸ بنگاه، ســمنان ۳۱ بنگاه، آذربایجان شــرقی ۳۱ بنگاه، کرمان ۲۱ بنگاه، 
خراسان جنوبی ۲۰ بنگاه، قم ۱۹ بنگاه، همدان ۱۹ بنگاه، گلستان ۱۸ بنگاه، 
یزد ۱۶ بنگاه، چهارمحال و بختیاری ۱4 بنگاه و بوشهر نیز ۱4 بنگاه اقتصادی 
مشکل دار شناسایی شده است. علاوه بر این، در استان های خراسان شمالی ۸ 
بنگاه مشکل دار، گیلان ۸ بنگاه مشکل دار، اردبیل ۷ بنگاه مشکل دار و استان 
کهگیلویه و بویر احمد ۲ بنگاه اقتصادی مشکل دار وجود دارد. مقایسه آخرین 
گزارش از وضعیت بنگاه های مشکل دار در ۳۱ استان کشور که برای سه ماهه 
منتهی به شهریورماه به روزرسانی شده است نشان می دهد، تعداد این بنگاه ها 
در ۵ استان افزایش و در ۱۱ استان کاهش یافته است. همچنین در ۱۵ استان 

تعداد بنگاه های مشکل دار ثابت بوده است.

موج شناسایی
 بنگاه های مشکل دار

مولفه اول؛ تعرفه های تجاری )میانگین 
موزون نرخ تعرفه(: 

براســاس آخرین گــزارش رقابت پذیری 
جهانی، ایران در این مولفــه رتبه ۱4۱ را در 
اختیار دارد. میانگین موزون نرخ تعرفه ایران 
حدود ۲۷ درصد درج شــده و به لحاظ این 
مولفه در پایین ترین جایــگاه در میان ۱4۱ 
کشور جهان قرار گرفته است. به نظر می رسد 
چنانچه نــرخ تعرفه های تجــاری ایران به 
متوسط نرخ تعرفه جهان )حدود ۵/ ۸ درصد( 
نزدیک شود، رتبه ایران در این مولفه می تواند 

بهبود یابد و در جایگاه ۹۶ قرار گیرد.

مولفه دوم؛ نسبت كفايت سرمايه 
بانک ها )سهم از مجموع دارايی های 

موزون شده به ريسک(: 
رتبه ایران در این مولفه ۱4۱ ثبت شده است. 
این رتبه تهدیدی بــرای بانک های ایران در 
عمل به تعهداتشان محسوب می شود. ارزش 
متغیر ثبت شــده برای مولفه )۵درصد( از 
متوســط ارزش جهان )حدود ۱۸ درصد( 

پایین تر است. 
به نظر می رسد چنانچه ارزش این مولفه به 
متوســط ارزش آن در جهان نزدیک شود، 
رتبه ایران می تواند به پنجاه وهشتم جهان 

بهبود یابد.

مولفه سوم؛ واردات كالا و خدمات 
)درصد از تولید ناخالص داخلی(: 

جایــگاه ۱۳۸ در این مولفه ســهم ایران در 
شــاخص رقابت پذیری جهان اســت. این 
سهم برای ایران حدود ۱۶ درصد ثبت شده 
که از متوسط جهانی )حدود ۳/ ۶۵ درصد( 
بسیار پایین تر است. بنابراین به نظر می رسد 
چنانچه سهم واردات کالا و خدمات ایران از 

تولید ناخالص داخلی کشور افزایش یافته و به 
متوسط جهان نزدیک شود، رتبه ایران در این 

مولفه می تواند به نودویکم جهان بهبود یابد.

مولفه چهارم؛ زمان مورد نیاز برای 
شروع يک كسب وكار )براساس روز(: 

زمان لازم برای شروع یک کسب وکار و انجام 
رویه های قانونی لازم برای آن در ایران، حدود 
۵/ ۷۲ روز اســت که موجب شــده ایران در 
جایگاه صدوسی وششم جهان به لحاظ این 
مولفه قرار گیرد. براســاس آمارهای مجمع 
جهانی اقتصاد، زمان لازم برای شــروع یک 
کســب وکار در ۷4 درصد کشورها، کمتر از 

بیست روز است.

مولفه پنجم؛ نسبت دستمزد و حقوق 
كاركنان زن نسبت به كاركنان مرد 

)درصد(: 
نســبت مورد نظر در ایران حدود ۲۲ درصد 
اســت. این رقم در جهان به طور متوسط ۷/ 
۰ درصد است. رتبه ایران در این مولفه ۱۳4 
است. به نظر می رســد چنانچه این نسبت 
در ایران به میانگین ارزش جهانی برســد، 
رتبه ایران می تواند بهبــود یابد و در جایگاه 

هفتادوچهارم جهان قرار گیرد.

مولفه ششم؛ تعداد اشتراک اينترنت 
فیبرنوری )در هر ۱۰۰ نفر جمعیت(: 

رتبه ایران در این مولفه ۱۲۵ است. 
چنانچه تعداد اشتراك اینترنت فیبرنوری 
در هر ۱۰۰ نفر جمعیت به ۲/ ۰ )متوســط 
ارزش این متغیر در جهــان( افزایش یابد، 
ایران به لحاظ این مولفه می تواند در جایگاه 
هشتادوششم در جهان قرار گیرد و رتبه آن 

به طور قابل ملاحظه ای بهبود یابد.

مولفه هفتم؛ چارچوب قانون 
ورشکستگی )شاخص كفايت و 

يکپارچگی چارچوب رسیدگی(: 
ایران بــه لحاظ مولفــه چارچــوب قانون 
ورشکستگی در جایگاه صدوبیستم جهان 
قرار گرفته و ارزش متغیــر آن )۵( از ارزش 
آن در جهان )۵/ ۱۲( پایین تر است. چنانچه 
شاخص کفایت و یکپارچگی رسیدگی بهبود 
یابد و ارزش متغیر در ایــن مولفه به ارزش 
متوسط جهان نزدیک شود، رتبه ایران بهبود 
یافته و در جایگاه بیست وســوم جهان قرار 

می گیرد.

مولفه هشتم؛ مطالبات غیرجاری 
)براساس سهم از ارزش ناخالص پرتفوی 

وام بانک ها(: 
رتبه ایران در این مولفه ۱۱4 است. چنانچه 
ایران بتواند نسبت مطالبات غیرجاری بانک ها 
)4/ ۱۱ درصد( را کاهش داده و به متوســط 
جهان )۷/ 4 درصد( نزدیک کند، جایگاهش 
به لحاظ این مولفه در میان کشورهای جهان 
به طور قابل ملاحظه ای بهبود یافته و می تواند 

به رتبه هفتادوسوم جهان برسد.

مولفه نهم؛ نرخ مالیات نیروی كار و 
پرداخت اجباری كارفرما )براساس 

درصد از سود(: 
ایران به لحاظ مولفه مــورد نظر، در جایگاه 
صدودوازدهمین جهان قرار دارد. براســاس 
داده های مجمــع جهانی اقتصــاد، به نظر 
می رســد چنانچه نــرخ مالیات و ســایر 
پرداخت هایــی که کارفرمــا در ایران طبق 
قوانین دولتــی ملزم به پرداخــت آن برای 
نیروی کار اســت )حدود ۲۶ درصد سود(، 
کاهش یابد و به متوسط جهان )۷ درصد از 

سود( برسد، رتبه ایران می تواند بهبود یافته و 
در جایگاه بیست وسوم جهان قرار گیرد...

مولفه دهم؛ هزينه تعديل نیروی كار 
)براساس هفته های دريافت حقوق(: 

رتبه ایران در این مولفه ۱۰۵ است. چنانچه 
ایران بتواند هزینه های تعدیل نیروی کار خود 
را کاهش داده و به متوســط جهان )۳/ ۱۹( 
نزدیک شود، رتبه ایران در این مولفه می تواند 

به هشتادونهم جهان بهبود یابد.

مولفه يازدهم؛ شاخص مشاركت 
الکترونیکی: 

رتبه ۱۰۲ در این مولفه، متعلق به ایران است. 
چنانچه ایران بتواند امکانات دسترســی به 
خدمات آنلاین و اطلاعات آنلاین را تسهیل 
کند و شاخص مشارکت الکترونیکی ایران 
از ۵۳/ ۰ به رقم متوسط جهان یعنی ۵۶/ ۰ 
افزایش یابد رتبه ایــران در این مولفه بهبود 
یافته و ایران می تواند به جایگاه نودوهشتم 

جهان دست یابد.

مولفه دوازدهم؛ تعداد اشتراک تلفن 
همراه )در هر ۱۰۰ نفر جمعیت(: 

ایران هشتادوپنجمین کشور از منظر تعداد 
اشتراك تلفن همراه در جهان است. چنانچه 
تعداد اشــتراك تلفن همراه در ایران در هر 
۱۰۰ نفر جمعیت افزایش یافتــه و به رقم 
متوسط جهان نزدیک شود، جایگاه ایران در 
این مولفه بهبود خواهــد یافت و می تواند به 

پنجاه ودوم جهان برسد.

مولفه سیزدهم؛ تعداد اشتراک اينترنت 
پر سرعت بی سیم يا تلفن همراه )در هر 

۱۰۰ نفر جمعیت(: 
رتبه ۸۵ ایــران در این مولفــه، در گزارش 
رقابت پذیری ۲۰۱۹ ثبت شــده اســت. در 
ایران ۲/ ۶۸ درصد از افراد به اینترنت پرسرعت 
بی ســیم یا تلفن همراه دسترســی دارند. 
چنانچه ارزش متغیر این مولفه از ارزش فعلی 
افزایش یافته و به ارزش جهانی نزدیک شود 
)۲/ ۹۸(، رتبه ایران در این مولفه می تواند به 

سی و دوم جهان بهبود یابد.

مولفه چهاردهم؛ معاهدات درحال 
اجرای مرتبط با محیط زيست: 

ایران هفتادونهمین کشور از حیث معاهدات 
درحال اجرای محیط زیســتی بوده و ارزش 
متغیر آن تقریبا به ارزش متغیر متوسط جهان 
در این مولفه نزدیک اســت. حال چنانچه 
ارزش تعداد معاهدات درحال اجرای زیست 
محیطی در ایران افزایش کمی یابد )از ۲۱ به 
حدود ۲۲( رتبه ایران می تواند به شصت و نهم 

جهان بهبود یابد.

مولفه پانزدهم؛ امید به زندگی سالم: 
ایران از منظر امید به زندگی سالم در جایگاه 
هفتاد و یکم جهان قرار دارد. چنانچه امید به 
زندگی سالم در ایران از ۷۱ به ۶/ ۷۱ سال )رقم 
متوسط جهان( برسد، رتبه ایران از هفتاد و 
یکم جهان به هفتم جهان بهبود خواهد یافت.

نگاهی به گزارش 2۰1۹ مجمع جهانی اقتصاد پیرامون وضعیت ایران در شاخص رقابت پذیری جهانی؛

۱۵ مولفه فتح قله رقابت
بهترين رتبه ايران به ركن اصلی اندازه بازار و بدترين رتبه متعلق به ركن بازار كار است

گــزارش ۲۰۱۹ مجمــع جهانــی اقتصــاد نشــان می دهــد ايــران بــا ۱۰رتبــه تنــزل رتبــه نســبت بــه 
گزارش

گروه  اقتصاد
ــرده  ــدا ك ــی پی ــری جهان ــاخص رقابت پذي ــب تری در ش ــت نامناس ــلادی، وضعی ــته می ــال گذش س
اســت. ارزيابــی اركان اصلــی ايــن شــاخص حاكــی از آن اســت كــه بهتريــن رتبــه ايــران به ركــن اصلــی انــدازه بازار 
و بدتريــن رتبــه ايــران متعلــق بــه ركــن بــازار كار اســت. ارتقــای ســطح رقابت پذيــری اقتصادهــا، عامل كلیــدی در 
بهبــود ســطح اســتاندارد زندگــی جوامــع معرفــی شــده اســت. بــر ايــن اســاس به منظــور تغییــر جايــگاه ايــران در 

لیگ جهانی، در ۱5مولفه فرآيند فتح قله رقابت مورد بررسی قرار گرفته است.

 نوســان: وزیر امور اقتصادی و دارایی از 
تغییر روش واگذاری و رونمایی گام جدید 
دولت در واگذاری شرکت های دولتی طی 

هفته آینده خبر داد.
 فرهاد دژپسند اظهار داشت: تعریف نقطه 
مطلوب در شرایط عادی با تحریم، متفاوت 
اســت و طبیعتاً نمی توان در این شرایط، 
انتظار تحقق اهداف پیش بینی شــده در 
برنامه ششم توســعه، مثل میانگین رشد 
هشــت درصدی اقتصاد و نرخ بیکاری تک 

رقمی و ... را از دولت داشت. وی افزود: بنا بر 
هدف گذاری های برنامه ششم توسعه، باید 
بطور میانگین، سالانه بالغ بر ۶۵ میلیارد دلار 
از منابع مالی خارجی اســتفاده میکردیم و 
بیش از هفتصد و هفتاد هزار میلیارد تومان 
سرمایه گذاری در کشــور انجام میدادیم و 
خب در شــرایطی که با اعمال انواع و اقسام 
محدودیت هــا در ورودی منابع مواجه می 
شویم، نمی توان انتظار تحقق این اهداف را 

داشت.

دژپســند تصریح کرد: در عین حال، اگر از 
آن سوی داستان نگاه کنیم؛ وقتی با وجود 
تحمیل این همه مضایق، می توانیم ۲4.۵ 
میلیارد دلار صادرات غیر نفتی با رشــد ۱۷ 
درصد از نظر وزنی، داشته باشیم، این بسیار 

در خور توجه است. 
وی گفت: بهر حال صادر کنندگان کشور، 
بســیاری از محدودیت ها را در می نوردند 
تا بتوانند به مقصد برسند و این بسیار قابل 

تقدیر و ارزشمند است.

هفته آينده رونمايی می شود؛

روش جدید واگذاری شرکت های دولتی 
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وزیر نیرو از مثبت بودن مذاکرات با وزیر منابع آبی سوریه برای توسعه همکاری های 
دوجانبه در زمینه سدسازی و ایجاد تصفیه خانه های آب و فاضلاب در این کشور 
خبر داد.  رضا اردکانیان در حاشیه نشست با وزیر منابع آبی سوریه با حضور در جمع 
خبرنگاران افزود: جزئیات اجرای این فعالیت ها به کمیته مشترك همکاری، با 
مسئولیت معاونان وزرای نیرو از سمت ایران و منابع آب از سمت جمهوری عربی 

سوریه واگذار شده است.

قطعات، باتری و خدمات پس از فروش این موتور در بازار کم است که امیدواریم با همکاری 
دولت، این مشکلات مرتفع شود. محمد خادم منصوری، رئیس اتحادیه فروشندگان 
موتورسیکلت درباره ورود موتورسیکلت های برقی و کاهش آلودگی هوا گفت: زمانی که 
دولت، همکاری لازم برای ورود این موتورسیکت ها را داشته باشد، به طور قطع می تواند در 
کاهش آلودگی هوا تأثیر بگذارد. هم اکنون قطعات، باتری و خدمات پس از فروش این موتور 

در بازار کم است که امیدواریم با همکاری دولت، این مشکلات مرتفع شود.

  نوســان: مدیر کل گمرك استان 
اصفهــان گفت: با بیان اینکه ســهم 
ارزشــی صادرات اصفهان در ســال 
های ۹4تا هشت ماهه نخست امسال 
به ترتیب 4، ۳، ۱، ۲ و ۱ درصدی در 
مجموع کاهش داشــته است، افزود: 
بســته حمایت از توســعه صادرات 
غیرنفتــی تصویب شــده در خرداد 
۹۷ گمرك را مکلــف به صدور مجوز 
برای متقاضیان ورود موقت، تسریع 
در ترخیــص ورود موقت مواد اولیه و 
کالاهای متعلق به واحدهای تولیدی 
دارای پروانه تاسیس با بهره برداری، 
تســریع در صدور کالاهــای دارای 
پروانه کاربرد علامت استاندارد معتبر 
بدون نیــاز به اخذ مجــوز موردی از 

سازمان استاندارد کرده است
رسول کوهستانی از استقرار سامانه 
جامع گمــرك و پنجره واحد تجارت 
فرامرزی خبر داد و گفت: این سامانه 
منجر بــه اطلاح فرایندهــا، کاهش 
مراحل تشــریفات گمرکی، تسریع 
در انجام تشــریفات، کاهش زمان و 
هزینه های مترتب بــر ورود و خروج 
کالا، برقراری ارتباط بین مراجعین و 
گمرك به صورت الکترونیکی وعدم 
نیاز به حضور فیزیکی در گمرك می 

شود. 
وی با بیان مشــکلات و موانع موجود 
در راه صادرات، تصریح کرد: تغییرات 
مداوم دستورالعمل ها و بخشنامه ها 
و تصمیم گیری های خلق الســاعه، 
نبود مشوق های صادراتی و بالعکس 
وجود موانع، برگزاری نمایشگاه های 
بی هدف، نبود پرواز، مــواد اولیه بی 
کیفیت، یکســان بودن رویه و قانون 
در برگشــت کالاهای صادراتی برای 
همه کالاها، اجباری شدن ارائه تعهد 
برگشــت ارز صادراتی بــرای فرش، 
کم بودن زمان برگشــت ارز حاصل 
از صادرات و از دســت دادن بازارهای 
صادراتی در تحریم از عمده دســت 
اندازهای موجود بر راه صادرات کشور 

است.
مدیــر کل گمرك اســتان اصفهان 
اعلام حداقل اســتانداردهای مورد 
نیاز ابریشــم وارداتــی، ممنوعیت 
واردات ابریشم از گرجستان و روسیه، 
واردات در مقابل صادرات با ارز حاصل 
از صــادرات فرش و صنایع دســتی 
آزاد و قابل واگذاری به غیر، پیگیری 
بیمه قالیبافان، سازماندهی برگزاری 
نمایشگاهی فرش دستباف و تفکیک 
از فرش ماشینی و ... را از راهکارهای 
کلیدی برای حل مشکلات صادرات 

اعلام کرد.

اصفهان  گفت:  ایران  در  یونسکو  مشاور 
دارای برند شهر خلاق است. این عنوان 
به دنبال خود فرصت هایی ایجاد می کند، 
اما ما هستیم که باید فرصت مداری کنیم، 
درحالیکه با روندی که در پیش گرفته ایم 
باید فاتحه صنایع داخلی را خواند. بهمن 
نامور مطلق در همایش بررسی راهکارهای 
توسعه بازار فرش ایران و همزمان با افتتاح 
بیست و دومین نمایشگاه فرش دستباف 

اصفهان، اظهار کرد: اصفهان دارای عنوان 
شهر خلاق صنایع دستی و فرش در سطح 
جهان است، اما متاسفانه ما اصولا بعد از 
دریافت یک نام معتبر همه چیز را تمام 
شده می دانیم در حالیکه باید تازه تلاشمان 
را آغاز کنیم.وی افزود: جهان در حال تغییر 
است و باید با این تغییرات همراهی کرد زیرا  

فلسفه شهر خلاق همین است.
عضو هیأت علمی دانشگاه شهید بهشتی 
تصریح کرد: در حال حاضر بزرگ ترین 
فرهنگی  و  صنایع جهان، صنایع خلاق 
هستند و فصل استفاده از صنایع سنگین 
و سرمایه گذاری در آنها به پایان رسیده و 
تا زمانی که ما این تغییرات را باور نکنیم و 
توجهی به جهان نداشته باشیم نمی توانیم 
رشد قابل توجهی در حوزه صنایع خلاق 
تجربه کنیم. هفت نوع صنایع خلاق از سوی 

تشکیلات یونسکو رسمیت پیدا کرده اند و بر 
اساس تعاریف استاندارد، خلاقیت فرایندی 
است که انسان در آن راهکاری برای حل 
مشکلات پیدا می کند. صنایع خلاق از 
دید یونسکو به هفت بخش سینما، ادبیات، 
موسیقی، طراحی، غذایی، چندرسانه ای و 
صنایع دستی تقسیم بندی شده که همگی 
بر مبنای خلاقیت انسانی هستند. نامور 
مطلق اضافه کرد: شهر های اصفهان، رشت، 
بندر عباس و سنندج شهر های خلاق 
ایرانی هستند که به ترتیب در حوزه های 
صنایع دستی، تنوع غذایی، صنایع دستی 
و موسیقی شاخص شناخته شده اند و در 
مجموع از ۲۰۰ شهر خلاق جهان، چهار 

شهر خلاق در ایران واقع شده است.
مشاور یونسکو در کشورمان با تأکید بر 
اهمیت برند شهر خلاق و معرفی خلاقیت 
به عنوان ایجاد نوآوری ضمن حفظ اصالت 
ها، گفت: برای اینکه شهری عنوان شهر 
اصلی  شاخص  چهار  باید  بگیرد  خلاق 
سابقه درخشان در آن حوزه، سهم اجتناب 
ناپذیر در اقتصاد شهر، نقش هویتی ویژه 
برای آن شهر و ایجاد اشتغال برای مردم آن 
شهر داشته باشد. نامورمطلق اضافه کرد: 
نامگذاری شهر خلاق فرصت هایی مانند 
اعتمادسازی، شبکه سازی  و  برندسازی 
شهرهای خلاق، تبادل اطلاعات و تجربه 
و  انسجام  ایجاد  و همچنین  اعضا  میان 
مدیریت در مدیریت آن حوزه  در پی خواهد 
داشت. وی تأکید کرد: این نامگذاری ایجاد 
فرصت می کند، اما قرار نیست معجزه ای 

رخ دهد بلکه باید فرصت مداری کنیم.
عضو هیئت علمی دانشگاه فرشچیان افزود: 
توصیه های از سوی یونسکو برای شهرهای 
خلاق ارائه شده که مهترین آن افزایش 
صادرات، نظارت بر فروش در خارج کشور، 
تولید برای همه سلیقه ها، افزایش گردشگر 
به خصوص گردشگر متخصص، تقویت 
گفتمان، دانش، استارتاپ ها و... است. وی 
ادامه داد: امروزه شهر ها از کشورها بهتر 
معرفی می شوند و قدرت های بیشتری پیدا 
کرده اند زیرا مرز های ملی در حال کمرنگ 
شدن است و اصفهان نیز باید خود را برای 

آینده ای شهر محور آماده کند.

كاهش ۳۰درصدی صادرات فرش 
ايران

رئیس اداره فرش دستباف وزارت صمت 
نیز در این رویداد گفت: علیرغم تمام بی 
مهری های دولتی و خصوصی و همچنین 
جنگ اقتصادی همین که می بینیم فرش 
دستباف ایرانی همراه رئیس جمهور آمریکا 
بوده و از طرفی نخستین کالای تحریمی 
پس نفت است، که این امر نشان از اهمیت 
آن کالا دارد. فرشته دست پاك اظهار کرد: 
دو میلیون نفر در حوزه فرش دستباف در 
حال فعالیت هستند، اما هنوز متوجه ارزش 
آن نشده ایم. این دیده نشدن ها به سبب آن 
است که با کمترین ارزش افزوده و سرمایه، 
بالاترین ارزش افزوده برای کشور داشته و 
زحمتی برای دولت نداشته ایم. وی افزود: 

۳۰ درصد صادرات ما به آمریکا و به تبع آن 
کشور های عربی اکنون از سبدمان حذف 
شده و باید برای جبران آن تمام بخش ها 
دست به دست هم دهند تا واردات مواد 

اولیه و صادرات تسهیل یابد.
رئیس اداره فرش دستباف وزارت صمت 
با اشاره به طرح بیمه قالیبافان، ادامه داد: 
بیمه تأمین اجتماعی برای قالیبافان ۳ برابر 
سال های گذشته تصویب شد، اما متاسفانه 
به مرحله اجرا نرسید، زیرا به سبب شرایط 
به وجود آمده در کشور دولت توان پرداخت 
نداشت. البته تمامی امکانات را از طریق 
بیمه عشایر و روستایی می توانند دریافت 

کنند.
دست پاك همچنین در خصوص تعرفه مواد 
اولیه وارداتی، توضیح داد:۹۰ درصد ابریشم 
وارداتی صرف فرش می شود که تا سال ۹۶ 
تعرفه واردات آن ۲۶درصد بوده، اما پیگیریم 
تا تعرفه را به سال ۹۵ برگردانده و کاهش آن 
تا ۱۵ درصد تا سال ۹۹ را دنبال می کنیم. 
وی تصریح کرد: با پیگیری، شورای ملی 
فرش به ریاست وزیر صمت تشکیل شد 
و به دنبال آن کارگروه هایی در هر استان 
از  بسیاری  معتقدیم  زیرا  شد،  تأسیس 

مسائل فرش در خود استان قابل حل است.
رئیس اداره فرش دستباف وزارت صمت با 
اشاره به موانع موجود بر راه فرش دستباف 
ایرانی، گفت: یکی از بزرگترین مشکلات 
ما کارخانه های فرش ماشینی است که به 

فرش اصیل ایرانی لطمه می زنند. بسیاری 
از دست انداز های ما نیز در راه گمرك ایجاد 
می شود. وی با گلایه از فرآیند بازگشت 
فرش به کشور، افزود: واردات فرش های 
به  ایران  جای  به  مرمت  برای  برگشتی 
کشور های همسایه می روند، در حالیکه 
می تواند در کشور خودمان کارآفرین باشد. 
البته باید علت عدم فروش آن ها بررسی 

شود.
رئیس اداره فرش دستباف وزارت صمت 
یکی دیگر از مشکلات را تبلیغات دانست و 
گفت: با توجه به اینکه می دانیم اصفهان شهر 
خلاق است و در حوزه صنایع دستی و فرش 
همیشه حرفی برا گفتن دارد، اما در این 

راستا تاکنون چه کاری انجام داده ایم؟
دست پاك اضافه کرد: گپ بزرگ ما در حوزه 
فرش تشکل های نوین و استارتاپ هایی 
هستند که حمایت نشده است و با همکاری 
تجارت  به  اقدام  مستضعفین  بسیج 
الکترونیکی فرش دستباف کرده ایم. وی 
با تاکید بر صنعت بودن فرش، خاطرنشان 
کرد: فرش صنعت است، اما هنر صنعت. 
زیرا صنعتی مادر و مردمی است. هیچ چیزی 
افول  و هرگز  نخواهد شد  آن  جایگزین 

نمی کند.

بی توجهی به نشان شهرخلاق 

کمبود قطعات موتورسیکلت های برقیمشارکت ایرانی ها در پروژه های آبی سوریه
گزارش

همایش بررسی راهکارهای توسعه بازار فرش ایران برگزار شد: گزارش

کاهش سهم صادرات 
اصفهان 

   فرشــاد مومنی، اســتاد اقتصاد علامه طباطبايی به عنوان يکی 
از اقتصاددانان نهادگــرا ازجمله منتقدان نظــام بودجه ريزی در 
ايران  است. او در سخنرانی اش در موسســه دين و اقتصاد بار ديگر 
نقدهايش را مطرح كرده اســت. او گفت: »با شدت گرفتن مناسبات 
 رانتی در اقتصاد سیاسی ايران، شاهد چندين آسیب جدی در نظام 
بودجه ريزی كشور هستیم. به همین دلیل از دلسوزان و  علاقه مندان 
بايد طلب كمک كرد تا آنها به حداقل برسد. يکی از اين آسیب ها، بنیه 
به شدت ضعیف انديشه ای اســت كه هم در اسناد  و هم در اظهارات 

مقامات و مسئولان كشور مشاهده می كنیم.« 

  باو با طرح این نقد که ممکن اســت انتخابات پیش  روی مجلس بر روند نظام 
بودجه ریزی اثر ســوء بگذارد؛ گفت: »در دو دهه اخیر نمایندگان مجلس در 
افزایش هزینه ها بدون  تمهید درآمدها نقش داشتند. از سویی امسال با سیکل 
سیاسی یعنی انتخابات مجلس روبه رو هســتیم و این احتمال وجود دارد  که 
این خطر افزایش چشمگیر داشته باشد. از همین روی نیاز به سازوکاری است 
که این ملاحظات را در آســتانه انتخابات مهار  کند .« رئیس موسســه دین و 
اقتصاد آسیب دیگر به نظام بودجه ریزی کشــور را انتقادهای غیرکارشناسی 
دانست و افزود:   »متاســفانه  بخش قابل اعتنایی از نقدهایی که در مورد نظام 
بودجه ریزی کشور مطرح می شــود، خصلت رانتی پیدا کرده است و گویی ما 
با یک  مناســبات فراگیر از نظر ذهنیت رانتی روبه رو هستیم. اگر بودجه یک 
سند برنامه ای باشد، علی الاصول نقدهای کارشناسی باید  معطوف به اهداف، 
نحوه انتخاب استراتژی ها و  سیاســت های اجرایی و محقق کننده این اهداف 
باشــد. اما آنچه به عنوان نقد بودجه  مطرح می شود و متاســفانه در سال های 
اخیر ابعاد بی سابقه ای پیدا کرده است، بیشتر شکل و شمایل افشاگری رانتی 
و شبه رانتی  داشت، یعنی منتقدان به جای اینکه روی اصول، موازین نهادی و 
جهت گیری های سیاسی تمرکز داشته باشند نقدشان بیشتر  شکل افشاگری 
پیدا کرده. مثلًا کدام دستگاه و چه میزان بودجه دریافت کرده است. بنابراین 
در کادر رانتی شدن نقدها یک  ناهنجاری بسیار بزرگ به اسم نقد بودجه به رخ 
مردم کشیده می شــود .« این اقتصاددان تصریح کرد: »آسیب دیگر در مورد 
نظام  بودجه ریزی کشور این اســت که گرایش های رانتی در آستانه انتخابات 
وضع وحشــتناك پیدا می کند و بین دست اندرکاران ما  مســابقه پول پاشی 
برگزار می شود و این خطر بزرگی است که می تواند اوضاع و احوال کشور را بدتر 
از این نیز کند.« به گفته او در  حوادث اخیر مشخص شد که  مردم به آثار مخرب 
پول پاشی پی برده اند: »بنابراین ساختار قدرت به طورکلی و نمایندگان به  طور 
خاص به ازای آن هزینه های روحی، جسمی، مادی و انسانی که به کشور وارد 
آمد حداقل از آن عبرت جدی بگیرند و بدانند  که مردم به خوبی می فهمند که 
با سیاســت های تورم زا میزانی که از جیب فقرا کاهــش می یابد چندین برابر 

پرداخت های رانتی و  بدون زحمت است.« 
مومنی متذکر شد: »نمایندگان مجلس باید تلاش کنند تا سند لایحه بودجه 
را براساس موازین علمی ارزیابی کنند و از دولت و  مجلس بخواهند گزارش ها 
نیز از این زاویه باشد. پیشنهاد بنده این است که به اعتبار اینکه سند بودجه از 
زاویه خرد، کلان و  توسعه ارزیابی می شود، کمک کنیم نظام تصمیم گیری ارتقا 
پیدا کند و گزارش ها مبتنی بر کار علمی و کارشناســی باشد. وقتی در  سطح 
خرد به بودجه نگاه می کنیم دولت را به مثابه یــک ابربنگاه در نظر می گیریم 
که دخل و خرج خود را ارایه می کند. بنابراین  باید از همه خواســته شود که با 
معیارهای بهینگی و کارآیی گزارش ها را تهیــه و ناظر هایی مانند مجلس نیز 

این گونه گزارش ها  را مطالبه کنند.«
این اقتصاددان در تحلیل بودجه از منظــر کلان گفت: »بودجه مهم ترین ابزار 
پیگیری اهداف کلان و ملی است. بنابراین گزارش های  توجیهی و ارزیابی های 
کارشناســی که مرکز پژوهش های مجلس ارایه می کند باید قابلیت های این 
سند را از نظر تحقق اهداف کلان  مورد سنجش قرار دهد. مثلًا  لایحه بودجه از 
نظر ایجاد رشد پایدار و مستمر چه قابلیت هایی را نشان می دهد یا از نظر توزیع 

 عادلانه درآمدها چگونه است.«
مومنی خاطرنشان کرد: »باید توجه داشت که تمام فیلسوفان اقتصاد توسعه در 
تقدم مسائل توسعه ای بر مسائل کلان و تقدم  مسائل کلان بر مسائل خرد اتفاق 
نظر دارند، بنابراین از این منظر باید در تحلیل های توسعه بیشترین مراقبت ها 
و دقت ها صورت  بگیرد و نمایندگان در ارزیابی ســند لایحــه بودجه به جای 
ذهنیت رانتی که آنها را اسیر کرده مبنی بر اینکه به چه کسی چه مقدار  رسیده 
است به این توجه کنند که اگر بودجه طبق خواسته های مجلس و دولت اجرا 
شود در پایان سال چه آثاری بر روی رابطه  مردم و حکومت خواهد داشت. اگر 
رابطه متقابل افزایش یابد و اعتماد مردم به آنها بازگردد باید آن جهت گیری ها 
را تقویت کنند و  اگر تحت هر عنوانی این بدگمانی نســبت به ساختار قدرت 

بیشتر شود نسبت به آن برحذر باشند .«

مناسبات  رانتی در نظام بودجه ریزی 

رئیس دانشـگاه فرشـچیان گفـت: اگر روند كاهش صادرات فرش دسـتباف اسـتان اصفهـان به همین 
صـورت ادامه پیدا كند احتمالا شـما آخرين نسـلی هسـتید كه رويداد فرش دسـتباف ايـران را برگزار 
مـی كنیـد و بايد با بسـیاری از هنرهای سـنتی ايـران خداحافظی كنیم. بهمـن نامور مطلـق، با انتقاد 
از زمانبنـدی سـفر رئیس قـوه قضائیه به اصفهـان و ايجاد اختلال در برگزاری نمايشـگاه فرش دسـتباف اصفهان اضافه 
كـرد: در شـهر های ايـران همواره به دنبـال دريافت برند های جهانی هسـتیم و پـس از اينکه آن نشـان را دريافت می 
كنیـم، بـه آنها بی توجهی كـرده و برای حفظ آنها تلاشـی انجام نمـی دهیم. نمونه بـارز اين بی توجهـی گرفتن عنوان 

شـهرخلاق بود كـه پس از گرفتـن اين عنوان نسـبت به آن بی تفاوت شـديم.

گزارش

گروه   بازرگانی

فرشاد مومنی، اقتصاد دان مطرح كرد:  

 نوسان: بر اساس لایحه پیشنهادی دولت در بودجه 
۹۹، معافیت مالیاتی ســه میلیون تومانــی برای حقوق 
کارمندان بخش دولتی و خصوصی درنظر گرفته شــد. 
مطابق مصوبه نهایی دولت در لایحه بودجه ۹۹، ســقف 
معافیت مالیــات بر درآمــد ماهیانــه حقوق بگیران و 
کارمندان، از دو میلیون و ۷۵۰ هزار تومان به سه میلیون 
تومان رسید. بر این اساس، این عدد معادل سقف معافیت ۳۶ میلیون تومان سالیانه 
است. بر اساس لایحه بودجه ۹۹، درآمد مالیاتی ۱۷۵ هزار میلیارد تومانی لحاظ شده 
است. معمولا رقمی بین ۵ تا ۱۰ درصد مالیات وصولی از محل مالیات حقوق به دست 
می آید. رقم نهایی معافیت مالیاتی حقوق کارمنــدان و حقوق بگیران در مجلس 
شورای اسلامی تصویب و تعیین خواهد شد. بر اساس لایحه پیشنهادی بودجه  سال 
آینده، ۱۰.۵ میلیارد دلار برای تأمین کالاهای اساسی با ارز 4۲۰۰ تومانی نیز درنظر 
گرفته شده است. ۶۰ هزار میلیارد تومان نیز برای طرح های عمرانی اختصاص یافت.

  نوســان: رئیس اتاق بازرگانی اصفهان گفت: باید  
همچون زمان جنــگ، اتاق جنگ تشــکیل دهیم تا 
بتوانیم خدمت به مردم و انقلاب را به خوبی اجرا کنیم.

مســعود گلشــیرازی در جریــان دیــدار رئیــس 
قوه قضاییــه بــا فعــالان اقتصــادی، کارآفرینان و 
صنعتگران اســتان اصفهان، اظهار کــرد: بیانیه گام 
دوم انقلاب و قرار گرفتن در شــرایط جنگ اقتصادی حجت را تمام کرد و باید 
همچون زمان جنگ، اتاق جنگ تشــکیل دهیم تا بتوانیــم خدمت به مردم 
و انقلاب را به خوبی اجــرا کنیم. وی تاکید کرد: به گفتــه مقام معظم رهبری، 
راهبرد مصون ســازی در دســتور کار قــرار دارد و تحقق شــفافیت نظام مند 
از طریــق دولت الکترونیــک قطعا حل کننده مشــکلات مــردم خواهد بود.

رئیس اتــاق بازرگانی اصفهان افزود: لازم اســت شــاخص ها، محیط کســب 
و کار به صورت گســترده رصد و مشــکلات ســریعا چاره اندیشــی شــوند.

 نوسان: نماینده انجمن شرکت های دانش بنیان 
شــهرك علمی تحقیقاتی اصفهان گفت: شهرك 
علمــی تحقیقاتی با ایجــاد ۷۰۰ اشــتغال مولد و 
ســرمایه در گردش بالا، مشــغول به فعالیت است. 
فرید نجاتبخــش افزود: امــروز قــل و زنجیرهای 
کشــور به تولید کنندگان زده شــده که باز کردن 
آنها باعث افزایش خدمت رسانی به کشــور خواهد شد. وی همچنین گفت: 
نمی توانیم اقتصاد دانش بنیان داشــته باشــیم، اما برای بانک ها ارزش یک 
خانه ۵۰ متری از سابقه چند ده ساله یک تولید کننده صنعتی بیشتر باشد.

نماینده انجمن شــرکت های دانش بنیان شهرك علمی تحقیقاتی اصفهان 
ادامه داد: متاسفانه تنها استفاده اوراق ارزشی شرکت های تولیدکننده برای 
بانکها و دادگاه ها هیچ ارزشــی ندارد، درصورتیکه ایجاد دفاتر پیشــخوان 
ارزش گذاری فناوری، باعث تمرکز زدایی و ارزش به این حوزه خواهد شــد.

 نوسان: وزیــر ارتباطات گفت: سه شــرکت ایرانی 
به طور رســمی فعالیت های خــود را در مرکز نوآوری 
جمهــوری آذربایجان آغــاز کرده انــد. محمدجواد 
آذری جهرمی در ادامه دیدارها و رایزنی های بین المللی 
خود در جریان سفر به جمهوری آذربایجان در حاشیه 
نمایشگاه بین المللی باکوتل ۲۰۱۹ با رامین قلی زاده 
وزیر ارتباطات و حمل و نقل جمهــوری آذربایجان دیدار کــرد. در این دیدار دو 
طرف با تاکید بر گسترش روابط، روند تسریع اجرای تفاهمات و توافقات گذشته 
را بررســی کردند و در جریان این مذاکرات هر یک از طرفین دستوراتی را برای 
اجرایی شدن هر چه سریع تر توافقات پیشــین صادر کردند. تداخل فرکانسی 
مرزی بین دو کشور، مبادلات مالی پستی، گسترش همکاری ها در حوزه امنیت 
سایبری و توسعه روابط سازمان فناوری ایران با مرکز نوآوری جمهوری آذربایجان 
از جمله مباحثی بود کــه دو طرف در ایــن دیدار دربــاره آن گفت وگو کردند. 

معافیت مالیاتی حقوق زیر 3 میلیون تومانآغاز فعالیت ایرانی ها در مرکز نوآوری  آذربایجانقل و زنجیرهای تولیدکنندگان باز شودشفافیت نظام مند از طریق دولت الکترونیک 

 ها
ده

برا

capital

نامور مطلق می گويد با ادامه روند فعلی بايد فاتحه صنايع دستی و فرش دستباف را خواند!

نامورمطلق: نامگذاری شــهر خلاق فرصت های 
بسیاری ايجاد می كند، اما قرار نیست معجزه ای 

رخ دهد بلکه بايد فرصت مداری كنیم

فرشته دســت پاک: گپ بزرگ ما در حوزه فرش 
تشکل های نوين و اســتارتاپ هايی هستند كه 

حمايت نشده اند



سال پنجم/ شماره ۱۱۰/ ۲۰ آذر ۱۳۹۸/ ۱۴ ربیع الثانی ۱۴۴۱
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 نوسان :  حجــت الاسلام محمدجعفر 
منتظــری در جمع مدیــران و کارکنان 
شــرکت فولادمبارکه با اشــاره به نقش 
کارکنــان این بنگاه صنعتــی در اقتصاد 
مقاومتی گفــت: در حال حاضــر که در 
تحریم ظالمانه و در جنــگ اقتصادی در 
برابر استکبار جهانی به سر میبریم، نقش 
کارگران و مهندسان در مقاومت در برابر 
این تهاجم ظالمانــه و مدیریت اقتصادی 
کشور بسیار ســازنده و تأثیرگذار است؛ 
بنابراین باید به حقوق قانونی و منطقی آنها 
توجه کرد. وی افزود: بنای دستگاه قضایی 
در حوزۀ مسائل اقتصادی و صنعتی، به ویژه 
صنعت این است که به کمک دولت بیاید. 
به همۀ رئیســان دادگستری تأکید کرده 
ایم که امروز در موضوع اقتصاد مقاومتی 
و جنگ اقتصادی، دستگاه قضا باید برای 
کمک به حــوزۀ کار و تولید و به طور کلی 
اقتصاد کشور هرکاری میتواند انجام دهد. 
مسلما اگر به حمایت و کمک قوۀ قضائیه 
نیاز باشد، در همۀ بخشها در خدمت صنعت 
هستیم و برای حل هر مشکلی که امکان آن 
در دستگاه قضایی فراهم باشد به میدان می 
آییم. مدیران اقتصادی باید مشکلاتشان 
را به ما منتقل کنند تا با حمایت قضایی و 
حقوقی، آن را حل کنیــم و این موضوع با 

جدیت در سراسر کشور دنبال میشود.
دادستان کل کشــور افزود: خود بنده در 
دادستانی کل برای انجام همین حمایت، 
معاونت مرتبط با این موضوع را ایجاد کرده 
ام تا آن دســته از مشکلات صنایع را که از 
طریق دستگاه قضایی قابل پیگیری است 
در سراسر کشــور حل کنیم. درخصوص 
این صنعت بزرگ هم، زمانی که نیازمند 
حمایت دســتگاه قضایی باشد، کوتاهی 
نخواهیم کرد و این حمایت را جزو وظایف 

اولیۀ خود میدانیم. 
وی تاکید کرد: افتخــار میکنم در جمع 
کارگران شرکت فولاد مبارکه هستم. در 
حقیقت چرخ این مرکز صنعتی که ازجمله 
بنگاه های عظیم صنعتی کشور است، با 
سرانگشت کارکنان و کارگران این بخش 
به حرکت درمی آید تا نیاز صنعتی کشور 
تأمین شود. حاصل زحمت شما عزیزان 
است که در داخل و خارج از کشور نیازهای 

مردم را تأمین میکند.
در جریان این بازدید، مهندس عظیمیان 
با ارائۀ گزارشــی از عملکرد فولاد مبارکه 
تصریح کرد: با اتکا به خداوند متعال تاکنون 
عملکرد و کارنامۀ مدیران و کارکنان این 
شرکت شفاف و درخشــان بوده است و 
همواره دستگاه قضایی کشور بر روندها و 
فرایندهای این شرکت نظارت مستمر و 

خوبی داشته است.
 نتیجۀ شــفافیت و همکاری میان فولاد 
مبارکه و دستگاههای نظارتی و قضایی 
کشور آن اســت که این شرکت همواره 
برای نظام مقدس جمهوری اســلامی 
و ذینفعــان و ســهامداران خــود مایۀ 

خیروبرکت بوده است.
مدیرعامــل فــولاد مبارکــه در ادامه از 
مسئولان قوه قضائیه خواست تا در ادامۀ 
این راه نیز فــولاد مبارکه را یاری کنند تا 
بتواند همچنان بــا فعالیتهای اقتصادی 
خود و ایجاد ارزش افزودۀ بیشتر، کشور 

را یاری دهد.
گفتنـــــی است در جریــــــان این 
بازدیــــد حجت الاسلام محــــمدجعفر 
منتـــظری دادستان کل کشور به همراه 
مدیرعامل، معاونان و مدیران فولاد مبارکه 
ضمن حضور در معراجالشــهدا به مقام 
شامخ شهدا ادای احترام کردند و در ادامه 
در باغچۀ شخصیتهای شــرکت به رسم 

یادبود، نهال غرس کرد.

حمایت قاطعانه دستگاه قضا
از صنعت کشور

industry

زهرا سعیدی 
نمايندۀ مردم شهرستان مباركه

در این جلسه، نمایندگان استان اصفهان مباحث 
بسیار مهم و قابل توجهی را مورد بررسی قرار 
دادند. فولاد مبارکه همواره درحال توسعه بوده 
و هما کنون پروژۀ احداث و راه اندازی خط نورد 
گرم شمارۀ ۲ را در دستور کار خود قرار داده است. 
این پروژه اهمیت بسیار ویژهای دارد. نمایندگان 
معتقدند اجرایی شدن این پروژه میتواند به رفع 
پاییندست  شرکتهای  از  بسیاری  مشکلات 
کمک کند. همچنین با اجرای آن در سایۀ رعایت 
استانداردهای لازم، برای حدود ۸ تا ۱۲ هزار نفر 
فرصت شغلی ایجاد خواهد شد؛ ازاینرو همۀ 
نمایندگان با نگاه ملی از آن حمایت میکنند. در 
جریان اجرای این پروژه، همانگونه که مدیرعامل 
فولاد مبارکه نیز متذکر شده است، از حداکثر 

توان داخلی استفاده خواهد شد.
 این امر با در نظر گرفتن میزان اشتغالی که به 
همراه خواهد داشت از مهمترین مزایای طرح 

است.
وظیفۀ ما نمایندگان مجلس این است که اجازه 
ندهیم این فرصت از دست برود. بیش از ۱۲ سال 
است که این پروژه به بهانه های مختلف به تأخیر 
افتاده و بیش از این تأخیر جایز نخواهد بود. تمام 
تلاش ما بر این است که با خودکفایی و بینیاز 
کردن کشور از واردات محصولاتی که امکان 
تولید آنها در داخل کشور وجود دارد، افتخار 
دیگری در عرصۀ صنعت برای جمهوری اسلامی 
ایران بیافرینیم. لازم است از کارگران خط مقدم 
جبهۀ اقتصادی و تلاشگران شاغل در فولاد 
مبارکه که در این افتخارآفرینی ها ایفای نقش 

کردند تشکر کنم.  از زمانی که در جریان مقدمات 
اجرایی شدن این پروژه قرار گرفته ام، دو جلسه 
با حضور مسئولان مربوطه در وزارت صنعت 
داشتهایم. همۀ مسئولان باید به این امر تعهد 

ملی داشته باشند و نباید به آن بی اعتنا باشند.
ناهید تاجالـدين 

نمـــــايندۀ مـــــردم اصفـهان
قبل از هرچیز لازم میدانم از تمامی عزیزانی که در 
شرایط جنگ اقتصادی در شرکت فولاد مبارکه 
بهعنوان خط مقدم جبهۀ صنعت مشغول به 
فعالیتاند تشکر کنم. گزارش مدیرعامل نشان 
داد که دستاوردهای بسیار خوبی در شرکت 
فولاد مبارکه حاصل شده است. ضمن قدردانی 
از این تلاشها، اعلام آمادگی میکنیم که برای 
اجرایی شدن خط نورد گرم ۲ فولاد مبارکه، هر 
پیگیری و اقدامی که نیاز باشد انجام خواهیم داد. 
دلیل این پیگیری آن است که با اجرای این خط 
نورد، علاوه بر ارتقای دانش فنی و توان تولید این 
شرکت، تعداد بسیار قابل توجهی از جوانان این 
مرزوبوم و همچنین بسیاری از شرکتهای پایین 
دست که از محصولات آن استفاده میکنند از 
برکات این پروژه بهره مند خواهند شد؛ ازاینرو 

همۀ مسئولین باید این نکته را مدنظر قرار دهند.
محسن كوهکن

نماينـــدۀ مردم شهرستان لنجان
ازآنجاکه فواید این پروژه برای کل کشور و برای 
استان اصفهان بسیار چشمگیر خواهد بود، من و 
دیگر نمایندگان، بر اساس رسالت قانونی خود، 
تلاش خواهیم کرد که راه اندازی این پروژۀ 
بزرگ و ارزشمند با سرعت مناسب پیگیری شود. 
در زمان تحریم، اگر کشوری خارجی با ما وارد 

مشارکت شود و دیدگاه اولیه براساس قاعدۀ برد-
برد باشد، ما نیز باید در مرحلۀ اول ارزیابی هایمان 
با ذهنیت مثبت به این مشارکتها بنگریم. اهمیت 
این موضوع در شرایط حاضر که با مشکل بیکاری 
مواجهیم دوچندان است. از طرف دیگر، سیاست 
کلی نظام بر این است که با توجه به بدعهدی 
کشورهایی مانند آمریکا، از توانمندی کشورهایی 
که میتوانند ما را در روند انتقال تکنولوژی و رفع 
نیازهایمان بیشتر همراهی کنند حداکثر بهره را 
ببریم. موضوع مهمی که بنده شخصا از آن مطلعم 
این است که این قرارداد با نظارت دستگاههای 
نظارتی در حال انعقاد است و این معیار خوبی 
برای سلامت مسیر اجرایی شدن این پروژه 
است. هر شخصی که اطلاعات اولیۀ اقتصادی و 
نگاه صادقانه و دغدغه مند داشته باشد و به فکر 
اشتغال جوانان و کاهش نرخ بیکاری باشد، به 
حکم عقل و منطق اقتصادی از چنین پروژه هایی 

حمایت می کند..
سید محمدجواد ابطحی 

نمايندۀ مردم شهرستان خمینیشهر
معتقدم فرصتها را باید بسازیم. راهاندازی خط 
نورد شمارۀ ۲ فولاد مبارکه با توجه به اینکه 
داشت،  خواهد  دنبال  به  زیادی  اشتغالزایی 
دستاورد بزرگی برای کشور محسوب میشود. 
خیرخواهی مردمی در این پروژه آشکار است. 
جای بسی خوشحالی است که مدیران و کارکنان 
فولاد مبارکه به جملۀ »ما میتوانیم« اعتقاد دارند 

و دائما در همین مسیر در حال حرکتاند.
در بسیاری از کشورها گرفتن مجوز یک روز طول 
میکشد. نباید به گونهای باشد که برای اخذ مجوز 
چنین پروژههایی ماهها و حتی سالها معطل 

بمانیم. مجمع نمایندگان اصفهان برای به جریان 
افتادن احداث این پروژۀ بزرگ تمامی توان و 

تلاش خود را به کار خواهند بست.
با توجه به اینکه این پروژه برای کل استان و کشور 
مایۀ خیروبرکت است و در اشتغالزایی، رونق تولید 
و ارزشافزودۀ اقتصادی نقش قابل توجهی دارد، 
مجمع نمایندگان استان این آمادگی را دارند تا با 
کمک دولت محترم، اجرای این پروژه را تسهیل 
کنند و چنانچه نیاز باشد، حمایتهای لازم را از 
وزیر صنعت، معدن و تجارت، از طریق مجلس 

مطالبه کنند.
ابوالفضل ابوترابی 

نمايندۀ مردم شهرستان نجفآباد
فولاد مبارکه علاوه بر تولید انواع ورقهای فولادی 
در پروژه های بسیار بزرگ ملی، ازجمله پروژۀ 
انتقال آب تونل سوم که یک طرح فرااستانی و 
بسیار حیاتی است، سرمایه گذاری کرده است. 
این شرکت همواره درخصوص ارزش آفرینی 

برای جامعه بسیار خوب عمل کرده است.
تکمیل طرح شهید خرازی و را هاندازی خط 
نورد گرم شمارۀ ۲ به موجب تولید محصولات 
جدید و خودکفا شدن کشور از واردات بسیاری 
زیادی  بسیار  اهمیت  از  خاص،  ورقهای  از 
برخوردار است، چراکه تولید ورق های عریض 
و خاص که در صنایع نفت و گاز و لوله سازی و 
خودروسازی مورد استفاده قرار میگیرد و عمدتا 
نیز وارداتی است، برای کشور اهمیت استراتژیک 
دارد و کشور را از واردات بینیاز خواهد ساخت. 
مناطق  در  مبارکه  فولاد  گذاریهای  سرمایه 
محروم کشور از دیگر نکات قابل توجه در کارنامۀ 
عملکردی مدیریت و کارکنان این شرکت است. 
از دستاوردهای این شرکت، که در دوران جنگ 
اقتصادی و تحریم به یاری کشور آمده است، 
تشکر و قدردانی میکنم. بنده و دیگر همکارانم در 
مجلس شورای اسلامی برای به ثمر نشستن این 

پروژه از هیچ کوششی فروگذاری نخواهیم کرد.
 سلیمی 

نمايندۀ مردم شهرستان سمیرم
توسعه های خود همواره  در  مبارکه  فولاد   
مسئولیت های اجتماعی خود را در نظر داشته 
است. دانش فنی به دستآمده در این شرکت 
و تولید ۵۰ درصد فولاد کشور در گروه فولاد 
مبارکه شرایطی فراهم کرده که ظرف ۵ سال 
آینده این شرکت توانمندی احداث خطوط 
فولادسازی را در کشور به دست آورد تا در نقش 
یک شرکت صاحب تکنولوژی به کشور خدمت 
کند.اینکه این شرکت با بازچرخانی آب مصرفی 
خطوط تولید خود و جمع آوری و تصفیۀ پساب 
شهرهای مجاور و استفادۀ مجدد از آنها در سیکل 
تولید، برداشت آب خام خود را به کمترین حد 

ممکن رسانده است بسیار باارزش است.
این   ۲ شمارۀ  گرم  نورد  پروژۀ  خصوص  در 
شرکت نیز آنچه مهم است و باید به طور ویژه 
مورد توجه قرار گیرد، اشتغال زایی آن است. در 
شرایط کنونی، ایجاد اشتغال برای جوانان کشور 
اهمیت بسیار ویژهای دارد. امیدواریم با احداث و 
راهاندازی چنین پروژه هایی، شاهد رونق هرچه 
بیشتر تولید باشیم و در رگهای اقتصادی منطقه 

و کشور خون تازهای تزریق شود.

جلســۀ مجمــع نماينــدگان اســتان اصفهــان در فــولاد مباركــه تشــکیل شــد و طــی آن نماينــدگان 
گزارش

گروه صنعت
مــردم اســتان اصفهــان در مجلــس شــورای اســلامی بــر اهمیــت تکمیــل طــرح شــهید خــرازی و 
احــداث نــورد گــرم ۲ ايــن شــركت تأكیــد كردنــد. در ايــن جلســه كــه عصــارزادگان فرمانــدار شهرســتان مباركــه، 
ــان ايــن شــركت نیــز در آن حضــور داشــتند،  حمیدرضــا عظیمیــان مديرعامــل فــولاد مباركــه و جمعــی از معاون
مديرعامــل فــولاد مباركــه ضمــن قدردانــی از تلاشــها و اقدامات ملــی نمايندگان اســتان اصفهــان در مجلس شــورای 
اســلامی، گــزارش مبســوطی از اقدامــات و دســتاوردهای ايــن شــركت در ســال ۹۸ و برنامــه هــای توســعه ای گــروه 
فــولاد مباركــه ارائــه كــرد كــه مــورد توجــه حاضــران واقــع شــد.در جريــان برگــزاری ايــن جلســه، ديــدگاه برخــی 

نمايندگان درخصوص احداث نورد گرم ۲ فولاد مباركه را جويا شديم.

حمایت از احداث نورد گرم 2 فولاد مبارکه

رئیس واحد آماده سازی تختال از رشد ۳۸ درصدی تختال های آماده سازی شده در نیمۀ 
اول سال ۱۳۹۸ نسبت به مدت مشابه سال قبل خبر داد. نورالدین رئیس زاده با بیان اینکه 
این واحد نقش خنکسازی، رفع عیوب و ارسال تختال به واحد نورد گرم را بر عهده دارد، گفت: 
تختال های مازاد ظرفیت نورد گرم شرکت که در این واحد آماده سازی شده اند، با همکاری 
واحد فروش به بازار عرضه می شود. وی افزود: درنتیجۀ تلاش کارکنان، رکورد ۵۹۸ هزار و 

۶۱4 تن در شش ماهۀ اول سال ۱۳۹۸ به دست آمد.

با تلاش کارکنان مجتمع فولاد سبا تولید روزانه آهن اسفنجی در این مجتمع در ششم آذر 
ماه سال جاری به 44۸۰ تن افزایش یافت.

بهمن خلیلی مدیر عملیات این مجتمع گفت: رکورد قبلی تولید آهن اسفنجی در این 
مجتمع 444۰ تن و در مرداد ماه ۱۳۹۸ به ثبت رسیده بود. وی ضمن قدردانی از تلاش 
کارکنان این مجتمع اظهار امیدواری کرد، در ادامه تلاش ها و کسب این موفقیت ها تا پایان 

سال جاری اهداف کمی و کیفی ترسیم شده محقق گردد.      

کسب رکورد تولید آهن اسفنجی در مجتمع فولاد سبارشد 38 درصدی تولید در واحد تختال

زهرا سعیدی: با اجرای اين پروژه، ۸ تا ۱۲ هزار نفر فرصت شغلی ايجاد خواهد شد

نمایندگان اصفهان اجازه نمی دهند این فرصت از دست برود؛

معاون وزير صمت: 

 نوسان :دكتر خداداد غريبپور، معاون وزير صمت و رئیس هیئت 
روز  كه  ايمیدرو  مديران  همايش  در  ايمیدرو،  مديرعامل  و  عامل 
چهارشنبه ۱۳ آذرماه به میزبانی فولاد مباركه در اصفهان برگزار 
شد، اظهار داشت: پروژۀ نورد گرم شمارۀ ۲ فولاد مباركه، كه با همت 
همۀ كاركنان اين شركت با روش بسیار خوب و همکاری حداكثری 
شركتهای داخلی شروع شده است بايد اجرا و در مهلت مقرر تکمیل 
شود. اين طرح كمک خواهد كرد كه از خام فروشی جلوگیری كنیم.

غریب پور تأکید کرد: ایمیدرو به همراه وزارت صنعت، معدن و تجارت با 
رعایت همۀ جوانب امر، از اجرای طرح نورد گرم شمارۀ ۲ شرکت فولاد 
مبارکه حمایت میکند. فولاد مبارکه باید طرحهای توسعه، به ویژه در بخش 

سنگ آهن تعریف کند.
وی با بیان اینکه سود انباشتۀ سهام شرکت فولاد مبارکه در ایمیدرو را به 
توسعۀ آن شرکت اختصاص میدهیم، گفت: ایمیدرو متعهد است در مجامع 
سالهای آتی، سود سهام مبارکه را ذخیره و صرف توسعۀ این مجموعه کند 
تا تأمین مالی کلیۀ طرحهای توسعه ای فولاد مبارکه از طریق سود سهام 
ایمیدرو انجام شود. این توسعه ها باید در بخشهای مختلفی همچون توسعۀ 
نورد گرم شمارۀ ۲، خرید معدن و شرکتهای زیرمجموعۀ آن در مکران، 

هرمزگان انجام شود.
غریبپور افزود: ایمیدرو در بخش اکتشاف، کار خوب مدیریت دکتر کرباسیان 
را ادامه داده و به گسترۀ ۲۷۰ هزار کیلومترمربعی قبلی، با همکاری وزارت 
صنعت معدن و تجارت، 4۰۰ هزار کیلومترمربع دیگر اضافه کرده است. باید 
اضافه کنم که با تأکید بر رعایت پروتکل های ایمیدرو در اکتشافات تکمیلی 
توسط بخش خصوصی، اکتشافات یک اصل ضروری در تأمین خوراك حوزۀ 
معدن و صنایع معدنی است، زیرا امروز شرکت هایی همچون فولاد مبارکه 
نیاز مبرم به تأمین خوراك اولیه دارند و در این زمینه، یکی از مسائل مهم 
برای فولاد مبارکه خرید یک کارخانۀ بزرگ گندله سازی است. از سایر 
مدیران ایمیدرو درخواست میکنم با فولاد مبارکه برای داشتن معدنی با 

حداقل ظرفیت ۵ میلیون تنی همکاری کنند.
رئیس هیئت عامل ایمیدرو با اعلام خبر منتقل شدن ستاد زنجیرۀ فولاد )از 
تولید تا محصول( به ایمیدرو افزود: چون رویکرد ایمیدرو توسعه ای است 
و اعتبارات توسعه ای ایمیدرو در سال ۹۹، 4.۲ برابر خواهد شد، شاهد 
رشد و ارتقای زنجیرۀ فولاد در شرکتها و بخش خصوصی خواهیم بود. وی 
اکتشاف، ایجاد و توسعۀ زیربناها و تأمین مالی را از اولویتهای ایمیدرو  در 
سال جاری خواند و گفت: سرمایه صندوق بیمۀ سرمایه گذاری فعالیتهای 
معدنی، امسال تا ۳۵۰ میلیارد تومان افزایش یافته و در سال آتی این رقم تا 
۵۰۰ میلیارد تومان افزایش مییابد. همچنین اعتبارات زیربناها در سال ۹۹ 

نسبت به سال ۹۷، هشت برابر خواهد شد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه فولاد مبارکه میتواند در 
حوزۀ بومی سازی پیشرو باشد، اظهار کرد: در برنامه ریزی طرح نورد گرم 
شمارۀ ۲ فولاد مبارکه، اجرای بیش از نیمی از پروژه به شرکتهای داخلی 
سپرده میشود. فولاد مبارکه باید بومیسازی را به یک فرایند تبدیل کند و 
الگو و سمبل بومیسازی تکنولوژی، ماشین آلات و قطعات باشد تا دیگر 

صنایع نیز بتوانند از این امکان استفاده کنند.
رئیس هیئت عامل ایمیدرو افزود: تحقق این مهم، مانع واردات قطعات و 
تجهیزات مشابه ساخت داخل میشود و در کنار آن  میتوان زمینۀ رونق 
کنترل  کمیتۀ  گفت:  غریبپور  کرد.  فراهم  را  داخل  تولید  ازپیش  بیش 
شرکتها در ایمیدرو تشکیل شده است تا از موازیکاری جلوگیری شود و 
زنجیرۀ ارزش فولاد کشور به صورت متوازن رشد کند. این امر باعث میشود 
درحالیکه فولادسازهای کشور با کمبود مواد اولیه مواجه اند، کارخانه های 

گندله سازی اقدام به ایجاد کارخانۀ فولادسازی نکنند.
غریبپور با اشاره به مقولۀ سرمایه اجتماعی گفت: سرمایۀ اجتماعی در این 

حوزه، به میزان اطمینان مردم به ایمیدرو دلالت دارد.
وی با بیان اینکه توسعه وقتی موفق است که رضایت مردم را در پی داشته 
باشد تصریح کرد: شرکتهای تحت پوشش و مدیران مجتمع ها باید ارتباط 
صادقانۀ متقابل با ایمیدرو برقرار کنند. این ارتباط همچنین با ذینفعان و 

مردم نیز باید برقرار باشد.
بنابر این گزارش، مهندس عظیمیان مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه نیز در 
این گردهمایی اعلام کرد: پسلرزه های بحران ارزی سال ۹۶ در سال ۹۷ 
ظاهر و موجب قفل شدن صنعت فولاد شد، چراکه امکان نقل و انتقالات 
این  ایمیدرو،  با تدابیر و پیگیریهای  اما  بود؛  پولی را دچار مشکل کرده 
معضلات رفع شد.  همچنین با تدابیر صورت گرفته از سوی رئیس هیئت 
عامل ایمیدرو و طی ارتباط نزدیک و تنگاتنگ با بانک مرکزی، همۀ مسائل 
حل وفصل شد و توانستیم به جلو حرکت کنیم و موفقیتهای زیادی به 

دست آوریم.
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه خاطرنشان کرد: شرکت فولاد مبارکه در 
مدت فعالیت رئیس هیئت عامل جدید با کمترین مشکل مواجه بوده است. 
این شرکت طی ۳۰ سال گذشته همواره روند افزایش ظرفیت، افزایش تولید 

و افزایش کیفیت را طی کرده است.
عظیمیان با اشاره به طرح نورد شمارۀ ۲ این شرکت اظهار کرد: این طرح که 
طی ۱۲ سال گذشته مورد توجه این شرکت بوده، اما همواره از آن محروم 
بوده است، از اواخر سال گذشته به طور جدی مطرح شده و برای شرکت 
فولاد مبارکه بسیار ضروری است. با اجرای این پروژه 4.۵ میلیون تن به 

ظرفیت نورد کشور اضافه میشود. 
ادامه داد: محصولات این طرح در صنایع نفت و گاز، خودروسازی،  وی 
لوازمخانگی، ساختمانی و ...کاربرد دارد و در افزایش کیفیت و کاهش هزینه 

مؤثر است.
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه گفت: امیدواریم در ماههای آینده به نتیجه 
برسیم و طرح یادشده با همکاری و پشتیبانی ایمیدرو بتواند طی سه سال 
آینده به بهره برداری برسد.  همچنین در خصوص تامین پایدار مواد اولیه 
برای فولاد مبارکه با ایمیدرو در حال مذاکره هستیم تا برای تأمین پایه از 

سنگ آهن شرکت به راهکارهای مناسبی برسیم.

نورد گرم 2 فولاد مبارکه
 باید اجرا شود

 نوسان: محســن رضیعــی، مدیرعامل 
شــرکت فولاد متیل، در حاشیۀ برگزاری 
نمایشــگاه متافو گفت: به عنوان شــبکۀ 
توزیع محصــولات فولادی کشــور و در 
راســتای رضایتمنــدی هرچه بیشــتر 
مشــتریان، فولادمتیل اســتفاده از توان 
اســتارت آپها و سیســتم به روز فناوری 
اطلاعات را در دســتور کار خود قرار داده 

است.
 وی اظهار داشت: اگرچه عموم بازرگانان، 

تجار و فعالان صنعت فولاد کشور، با مراکز 
خدماتی فــولاد مبارکه آشــنایی دارند، 
اما مراکز خدماتی شــرکت فولادمتیل به 
عنوان اولیــن و بزرگترین شــبکۀ توزیع 
محصولات فولاد مبارکــه، طی ربع قرن 
گذشــته، خدمات ارزنــده و بزرگی را به 
مشــتریان بزرگتریــن هلدینگ فولادی 

کشور ارائه کرده است.
رضیعی با تأکید بــر نقش مراکز خدماتی 
گفت: در این راســتا همواره تلاش بر این 

بوده اســت تا انتظــارات و دیدگاههای 
مشتریان به سمع و نظر مدیریت و خطوط 
تولید فولاد مبارکه رســانده شود. در این 
فرایند شرایط برد-برد برای فولاد مبارکه 
با ارائه دیدگاههای مشتریان و شکلگیری 
صنایع کوچک با تأمین ورق موردنیاز آنها 

حتی در کمترین مقادیر فراهم شد.
وی در بخــش دیگری از ســخنان خود 
افزود: با توجه به پیشــرفت تکنولوژی و 
ظهور استارت آپها، شــرکت فولادمتیل 

درصدد اصلاح شــبکۀ توزیع است؛ و در 
این خصــوص در پی تغییر شــیوۀ توزیع 
با استفادۀ گســترده از IT   است. ضمن 
اینکــه مدیرعامل فــولاد مبارکه همواره 
بر اســتفاده از ظرفیتهای اســتارت آپها 
و شــرکتهای دانش بنیان تأکید داشــته 
و دارند. بــه همین منظور و برای شــروع 
این کار درصدد ایجــاد یک تابلوی قیمت 
خردهفروشــی محصولات فــولادی در 

بخش تولیدات فولاد مبارکه هستیم.

مدير عامل فولاد متیل : 

ایجاد تابلوی قیمت خرده فروشی محصولات فولادی
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آگهی تغییرات شركت

آگهی تغییرات شــرکت پارس تیشو شرکت ســهامی خاص به شــماره ثبت ۷۵۲ و شناسه ملی 
۱۰۸۶۱۸۰۶۹۳۷ به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ ۳۰/۰۸/۱۳۹۸ تصمیمات ذیل اتخاذ 
شد : اصغر فولادی به شــماره ملی ۱۲۳۹۷۵۶۸۱۱ به ســمت رئیس هیات مدیره و علی فولادی 
طرقی به شماره ملی ۰۰۷۵۸۹۱۲۲۰ به ســمت نائب رئیس هیات مدیره و محمد فولادی طرقی 
به شماره ملی ۰۰۷۳۰4۲۲4۲ به ســمت عضو هیات مدیره برای مدت دو سال انتخاب گردیدند 
رضا سلحشــور آرین به کد ملی۲۷۵4۶۹4۶۹۲ )خارج از اعضاء( را به ســمت مدیرعامل شرکت 
برای مدت دوســال منصوب نمودندو کلیه اســناد و اوراق بهادار و تعهدآوروهمچنین کلیه اوراق 
عادی واداری شرکت به امضاءمنفرد آقای اصغر فولادی به سمت رئیس هیات مدیره با مهر شرکت 
و یا امضاء آقای علی فولادی طرقی به سمت نایب رئیس و آقای رضا سلحشور آرین به سمت مدیر 
عامل متفقاَ همراه با مهر شرکت دارای اعتبار می باشد اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان 

مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری نطنز )۶۸۶۳۵۷(

آگهی تغییرات شركت

آگهی تغییرات شرکت شاندیز سپاهان با مسئولیت محدود به شــماره ثبت ۷۵۲۲ و شناسه ملی 
۱۰۲۶۰۲۸۶۲۹۰ به اســتناد صورتجلســه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۲/۰۵/۱۳۹۸ مبلغ 
۱۷۹۹۹۰۰۰۰۰۰ ریال از محل مطالبات حال شــده سهامداران به ســرمایه شرکت اضافه شدو 
مبلغ سرمایه به مبلغ۱۸۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریال افزایش یافت و ماده ۳ اساسنامه به این شرح اصلاح 
گردید : سرمایه شــرکت مبلغ ۱۸۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریال می باشــد که تماما پرداخت گردید بعد از 
افزایش ســرمایه ،سرمایه هر کدام از ســهامداران به شرح زیر می باشــد : هدی کشاورزی پور به 
شماره ملی ۱۲۸۱۷۲۶۳۳۸ سرمایه خود را از مبلغ ۵۵۰۰۰۰ ریال به مبلغ۹۹۰۰۰۰۰۰۰۰ ریال 
افزایش دادکه ایشان مبلغ۹۸۹۹4۵۰۰۰۰ریال را از مطالبات حال شــده خود پرداخت نمودند. 
نرگس همدانی رناسی به شماره ملی ۱۲۸۲۸۵۹۶۶۸ ســرمایه خود را از مبلغ 4۵۰۰۰۰ ریال به 
مبلغ ۸۱۰۰۰۰۰۰۰۰ ریال افزایش داد که ایشــان مبلغ۸۰۹۹۵۵۰۰۰۰ ریال را از مطالبات حال 
شــده خود پرداخت نمودند. اداره کل ثبت اسناد و املاك اســتان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و 

موسسات غیرتجاری اصفهان )۶۸۶۳۵۸(

آگهی تغییرات شركت
آگهی تغییرات شرکت بارمان صنعت فیض با مســئولیت محدود به شماره ثبت ۵۷۲4۳ و شناسه 
ملی ۱4۰۰۶۲۷۸۳4۸ به اســتناد صورتجلســه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۲/۰4/۱۳۹۸ 

تصمیمات ذیل اتخاذ شد :
 سهیل شــاهمیری به کدملی ۳۹۳۲۷۶۱۰۲۲ دارنده ۲۵۰۰۰۰ریال سهم الشــرکه، با دریافت 
۲۵۰۰۰۰ریال سهم الشــرکه خود از صندوق شــرکت از شــرکت خارج و دیگر هیچ گونه حق و 
سمتی ندارد. در نتیجه سرمایه شرکت از مبلغ ۵۵۰۰۰۰۰ریال نقدی به ۵۲۵۰۰۰۰ ریال کاهش 
یافت و ماده ۶ اساسنامه به شرح زیر اصلاح شد: ماده ۶ اصلاحی: سرمایه شرکت ۵۲۵۰۰۰۰ریال 
نقدی اســت که تماماً به صورت نقد پرداخت و در اختیار مدیران شرکت قرار گرفت. قربان فیضی 
دارنده ۳۵۰۰۰۰۰ریال سهم الشرکه و فیروزه شــهریاری دارنده ۱۵۰۰۰۰۰ریال سهم الشرکه و 
حسین ذوالقدر دارنده ۲۵۰۰۰۰ریال سهم الشــرکه اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان 

اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری اصفهان )۶۸۹۲۲۵(

آگهی تغییرات شركت
آگهی تغییرات شــرکت تاکسی سرویس شــبانه روزی مدیر سفر تلک آباد شــرکت با مسئولیت 
محدود به شماره ثبت ۸۲ و شناســه ملی ۱۰۸۶۲۰۶۵۵۹۶ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی 

عادی مورخ ۱۰/۰۶/۱۳۹4 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 

آقای محمد تقی عرب ســرخی به کد ملی ۱۱۸۹4۷۶۶۵۷ به ســمت مدیرعامــل و خانم بتول 
ســلطانیان تلک آبادی به کــد ملی ۱۱۸۹۵۲۰۰۰۱به ســمت رئیس هیئت مدیــره برای مدت 

نامحدود انتخاب شدند .
کلیه اوراق واسناد مالی وتعهدات شرکت با امضا مدیر عامل وبامهر شرکت معتبر است. 

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان مرجع ثبت شــرکت ها و موسسات غیرتجاری زواره 
)۶۹۱۳۳۰(

آگهی تغییرات شركت

آگهی تغییرات شــرکت رول پرندك اصفهان ســهامی خاص به شــماره ثبت 4۳۸۱۳ و شناســه ملی 
۱۰۲۶۰۶۱۶4۲۷ به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ ۲۳/۰4/۱۳۹۸ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 

بنا به تفویــض اختیار حاصلــه از مجمع عمومی فوق العاده شــرکت به تاریــخ: ۲۰/ ۰4/ ۱۳۹۸ 
در خصوص افزایش ســرمایه بــه هیات مدیره ســرمایه شــرکت از محل واریز نقــدی به مبلغ 
۸۹۹۰۰۰۰۰۰ریال طی گواهی بانکی شــماره ۲۱۷ مورخ ۲۲/4/۱۳۹۸ بانک ملی شعبه دانشگاه 
اصفهان از مبلغ ۱۰۰۰۰۰۰به مبلغ ۹۰۰۰۰۰۰۰۰ریال افزایش یافت و ماده مربوطه در اساسنامه 
بدین شــرح اصلاح شد: ســرمایه شــرکت مبلغ ۹۰۰۰۰۰۰۰۰ریال منقســم به ۹۰۰۰۰ سهم 

۱۰۰۰۰ریالی با نام می باشد که تماماً پراخت شده است.
 اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری اصفهان 

)۶۸۶۳۵۶(

آگهی تغییرات شركت

آگهی تغییرات شرکت بارمان صنعت فیض با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۵۷۲4۳ و شناسه ملی 
۱4۰۰۶۲۷۸۳4۸ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۰۷/۰۵/۱۳۹۸ تصمیمات ذیل 
اتخاذ شد : فیروزه شهریاری به کدملی ۱۲۸۹4۵4۷44 دارنده ۱۵۰۰۰۰۰ریال سهم الشرکه با پرداخت 
مبلغ ۲۵۰۰۰۰ریال به صندوق شرکت، سهم الشرکه خود را به میزان ۱۷۵۰۰۰۰ریال افزایش داد. در 
نتیجه سرمایه شرکت از مبلغ ۵۲۵۰۰۰۰ریال نقدی به ۵۵۰۰۰۰۰ریال افزایش یافت و ماده ۶ اساسنامه 
به شرح زیر اصلاح شد: ماده ۶ اصلاحی : سرمایه شرکت مبلغ ۵۵۰۰۰۰۰ نقدی است که تماماً به صورت 
نقد پرداخت و در اختیار مدیران شــرکت قرار گرفت .لیست شرکاء شــرکت و میزان سهم الشرکه هر 
یک بدین شرح می باشد: قربان فیضی دارنده ۳۵۰۰۰۰۰ریال سهم الشرکه و فیروزه شهریاری دارنده 

۱۷۵۰۰۰۰ریال سهم الشرکه وحسین ذوالقدر دارنده ۲۵۰۰۰۰ریال سهم الشرکه.
 اداره کل ثبت اســناد و املاك اســتان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسســات غیرتجاری اصفهان 

)۶۸۹۲۲۳(

آگهی تغییرات شركت

آگهی تغییرات شرکت احداث شبکه چهلستون سهامی خاص به شماره ثبت 4۹۲۹4 و شناسه 
ملی ۱۰۲۶۰۶۷۶۲۱۵ به استناد صورتجلســه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۲۳/۰۸/۱۳۹۸ 

محل شرکت در واحد ثبتی اصفهان به نشانی :
 استان اصفهان ، شهرســتان اصفهان ، بخش مرکزی ، شهر اصفهان، محله روشن شهر ، خیابان 
۱۲متری نگین۱ ، خیابان بیست متری نگین ، پلاك ۳۸۵ ، ساختمان مهرآباد ۲ ، طبقه اول ، واحد 

۶ - کدپستی۸۱۵۸۳۵۸4۸4 تغییر یافت و ماده مربوطه در اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید. 

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری اصفهان 
)۶۸۹۲۲۷(

آگهی تغییرات شركت

آگهی تغییرات شــرکت پارس تیشــو شرکت ســهامی خاص به شــماره ثبت ۷۵۲ و شناسه ملی 
۱۰۸۶۱۸۰۶۹۳۷ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ ۳۰/۰۸/۱۳۹۸ 

تصمیمات ذیل اتخاذ شد :
 اصغرفولادی به کد ملی ۱۲۳۹۷۵۶۸۱۱ و علی فولادی طرقی به کد ملی ۰۰۷۵۸۹۱۲۲۰ و محمد 
فولادی طرقی به کد ملی ۰۰۷۳۰4۲۲4۲ بعنوان اعضای هیات مدیره برای مدت دوســال انتخاب 

گردیدند .

اداره کل ثبت اسناد و املاك اســتان اصفهان مرجع ثبت شــرکت ها و موسسات غیرتجاری نطنز 
)۶۸۶۳۵۵(

آگهی تغییرات شركت

آگهی تغییرات شــرکت حمل و نقل درون شهری نســیم رسالت اصفهان با مســئولیت محدود 
به شــماره ثبــت ۱۹۹۶۹ و شناســه ملــی ۱۰۲۶۰4۰۸۵۰۰ به اســتناد صورتجلســه مجمع 
عمومی فوق العاده مورخ ۰۶/۰۹/۱۳۹۸ تصمیمات ذیل اتخاذ شــد :طاهره فتحیان دســتگردی 
کدملــی۱۱4۰۸۸۱۱۵۹ باپرداخت ۱۵۰۰۰۰۰۰ریال به صندوق شــرکت، وارد شــرکت شــد 
و جزء شرکاء شرکت محســوب می گردد وســرمایه شــرکت از مبلغ ۳۰۰۰۰۰۰۰ ریال نقدی 
به 4۵۰۰۰۰۰۰ ریال افزایش یافت وماده 4 اساســنامه به شــرح زیر اصلاح شد: سرمایه شرکت 
4۵۰۰۰۰۰۰ ریال نقدی اســت که تماما به صورت نقد پرداخت ودر اختیار مدیران شــرکت قرار 
گرفت. اسامی شرکاء ومیزان سهم الشــرکه هر یک بدین شرح می باشد: سیف اله فتحیان کدملی 
۱۱4۱۰۶۶۹۹۸و محمدتقی هادی کدملی ۱۱4۲۲۰۹۵۸۱و طاهره فتحیان دستگردی کدملی 
۱۱4۰۸۸۱۱۵۹هرکدام دارنده ۱۵۰۰۰۰۰۰ ریال ســهم الشــرکه اداره کل ثبت اسناد و املاك 

استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری اصفهان )۶۸۹۲۲4(

آگهی تغییرات شركت

آگهی تغییرات شرکت سی زان پردازش کویر با مسئولیت محدود به شــماره ثبت ۵۰4۰ و شناسه ملی 
۱4۰۰۰۲۶۲۰4۳ به استناد صورتجلســه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۰۲/۰۸/۱۳۹۷ موارد ذیل به 

موضوع فعالیت شرکت ماده دو اساسنامه الحاق شد : 
"ثبت موضوع فعالیت به شرح ذیل به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد : طراحی و پیاده سازی 
سامانه های آموزش الکترونیکی تحت وب، تولید محتوای الکترونیکی، طراحی و پیاده سازی وب سایتهای 
اینترنتی،طراحی وتولید پرینترهای سه بعدی و اسکنرهای سه بعدی و فن آوری های وابسته. طراحی وتولید 
دستگاههای مرتبط با اتوماســیون صنعتی وخانگی . کلیه امور بازرگانی واردات ، صادرات ، اخذ و اعطای 
نمایندگی، سرمایه گذاری بازرگانی در زمینه گمرك و ترخیص کالا، شرکت در مناقصات، مزایده ها و اخذ 
وام و تسهیلات ازبانک ها و موسســات دولتی و خصوصی صرفا جهت تحقق اهداف شرکت ، پس از اخذ 
مجوزهای لازم از مراجع ذیصلاح" اداره کل ثبت اســناد و املاك استان اصفهان مرجع ثبت شرکت ها و 

موسسات غیرتجاری کاشان )۶۸۹۲۷۳(

آگهی تغییرات شركت

آگهی تغییرات شرکت تاکسی سرویس شــبانه روزی مدیر سفر تلک آباد شرکت با مسئولیت محدود به 
شماره ثبت ۸۲ و شناســه ملی ۱۰۸۶۲۰۶۵۵۹۶ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 
۰۹/۰۶/۱۳۹4 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : مدت فعالیت شرکت از پنج ســال به نامحدود تغییر و ماده ۵ 
اساسنامه به شرح ذیل اصلاح گردید : ازتاریخ ثبت شده به مدت نامحدود . به موضوع شرکت ماده ۲اساسنامه 
عبارات ذیل اضافه گردید :پیک موتوری –حمل ونقل مســافر وبار درون شهری-سرویس مدارس درون 
شهری .ثبت موضوع به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نیســت .در صورت لزوم با کسب مجوز از مراجع 
ذیصلاح . اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری زواره 

)۶۹۱۳۳۲(

آگهی تغییرات شركت

آگهی تغییرات شرکت آشــیان دام ســپاهان شــرکت تعاونی به شــماره ثبت 4۵4۲۵ و شناسه ملی 
۱۰۲۶۰۶۳۳۸۷۵ به اســتناد صورتجلســه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ ۰۲/۰۹/۱۳۹۷ 

تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 
آخرین رقم ســرمایه به مبلغ ۲۲۷۵۰۰۰۰۰۰۰ ریال گزارش گردید. علی زارعی ورزنه ۵۶۵۹4۱۱۶۷۳ و 
سید علی فخرزارع ۵۶۵۹۸۸۹۹۶4 و محمد علی صالحی ورزنه ۵۶۵۹۳۳۱۸۷4 و محمدجعفری شریف 
آبادی ۵۶۵۹۸۳۶۳۲۱ و ابراهیم صادقی ورزنه ۵۶۵۹۲۰۸۷۵4 به سمت اعضای اصلی و مهدی بیگی ورزنه 
۵۶۵۹۸۸۰۳۸۱ و سیدمهدی فاطمی ورزنه ۵۶۵۹۸۶۳۳۹۶ و رضا قطبی ورزنه ۱۲۸۸۰۱۵4۲۹ به عنوان 

اعضای علی البدل هیأت مدیره شرکت تعاونی برای مدت سه سال انتخاب شدند.

 اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری اصفهان )۶۹۱۳۳۳(

آگهی تغییرات شركت

آگهی تغییرات شرکت تعاونی مصرف کارگران کارخانه دخانیات اصفهان به شماره ثبت ۱۱۳۲ و شناسه ملی ۱۰۲۶۰۱۶۹۰۶۰ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ ۰۹/۰۶/۱۳۹۸ و نامه 
شماره ۸۰۹۹۵ مورخ ۱۹/۸/۹۸ اداره تعاون اصفهان تصمیمات ذیل اتخاذ شد 

:ترازنامه و صورت های مالی منتهی به ۲۹/۱۲/ ۱۳۹۷ و آخرین رقم ســرمایه به مبلغ ۱۹۰۲۶۹4۰۰۰ریال به تصویب رســید. امین حیدری کدملی ۶۲۱۹۸۸۶۶۶۶کدپســتی۸۳۱۶۷۸۶۱۱ -علی اکبر شفیعی 
اردستانی کدملی ۱۲۹۰۸۰۲4۶۷ کدپستی ۸۱۹۹۷۱44۹۷ -بهرام جوکار سمسوری کدملی۱۲۹۱44۸4۹۷کدپستی۸۱4۳۶۱4۷۶۳ - سید اسداله موسوی کدملی ۲۱۶۱۰۷4۶۷۹کدپستی۸4۱۳۶۱۹۷۳۹ 
- مهدی میرجانی کدملی ۱۲۸۲۲۹۸۵۸۰کدپســتی۸۱۵4۶۳۶۳4۱ به عنوان اعضای اصلی و محمد رستمی کدملی ۱۲۸۳۸۵۶۳۶۰کدپســتی۱۸۶۶۱۸۳4۹۹ -علیرضا ناظمی زاده کدملی ۱۲۸۵۹۳۸۲۸۳ 
کدپســتی ۸۱۹4۹۱۹4۹۱ - حســین حســینی کدملی ۱۲۱۹۳۷۵۶۷۵کدپســتی۸۷۷۱۹۱۵۶۸۹ به عنوان اعضای علی البدل هیأت مدیره برای مدت سه ســال انتخاب شــدند. مهران قبادی پور کدملی 
۱۲۸۸۰۲۳۵۵۳کدپستی۸۱۵4۷4۸۶4۱ -محمدطاها کریم فرد اردستانی کدملی ۱۱۸۹۳۶۸۷۳۰کدپستی۸۱4۳۶۱4۷۶۳ - علیرضا خادم الحسین کدملی ۱۲۹۱۰۹۹۷۸۶کدپستی ۸۷۷۱۶۸4۳۳۱ به عنوان 

بازرسان اصلی و محمد زاغیان کدملی ۱۲۸۷۹۲۱۷۳۶کدپستی4۱۸۹۲4۹۹۳۳ به عنوان بازرس علی البدل برای مدت یکسال مالی انتخاب شدند. 

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری اصفهان )۶۸۹۲۷4(

آگهی تغییرات شركت

آتاسیس شرکت با مسئولیت محدود نیل فولاد خاورمیانه درتاریخ ۱۷/۰۹/۱۳۹۸ به شماره 
ثبت ۶۳۶۵۹ به شناســه ملی ۱4۰۰۸۸۲۲۷۹۰ ثبت و امضا ذیــل دفاترتکمیل گردیده که 

خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد.
 موضوع فعالیت :انجام کلیه فعالیت های بازرگانی ازجمله واردات و صادرات و خرید و فروش و 
تولید و توزیع کلیه کالاهای مجاز بازرگانی درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از مراجع 
ذیربط مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلی : استان اصفهان ، شهرستان 
اصفهان ، بخش مرکزی ، شــهر اصفهان، محله احمد آباد ، خیابان احمد آباد ، خیابان گلزار ، 
پلاك -4۲4 ، طبقه سوم ، واحد ۳ کدپستی ۸۱۵4۹4۸۷۷۶ سرمایه شخصیت حقوقی عبارت 
است از مبلغ ۱۰۰۰۰۰۰۰۰ ریال نقدی میزان سهم الشــرکه هر یک از شرکا خانم آزاده نیل 
فروشان به شــماره ملی ۱۲۹۰۶۸۷۳۹۰ دارنده ۱۰۰۰۰۰۰۰ ریال سهم الشرکه آقای علی 
شفیعی باغبادرانی به شماره ملی ۲4۱۱4۸۷۷۹۷ دارنده ۹۰۰۰۰۰۰۰ ریال سهم الشرکه اعضا 
هیئت مدیره خانم آزاده نیل فروشان به شماره ملی ۱۲۹۰۶۸۷۳۹۰و به سمت عضو هیئت 
مدیره به مدت نامحدود آقای علی شفیعی باغبادرانی به شماره ملی ۲4۱۱4۸۷۷۹۷و به سمت 
مدیرعامل به مدت نامحدود و به سمت عضو هیئت مدیره به مدت نامحدود و به سمت رئیس 
هیئت مدیره به مدت نامحدود دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور شرکت 
از قبیل چک ، سفته ، بروات ، قراردادها ، عقود اسلامی و همچنین کلیه نامه های عادی و اداری با 
امضاء آقای علی شفیعی باغبادرانی همراه با مهر شرکت معتبر می باشد. اختیارات مدیر عامل : 

طبق اساسنامه ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد.

 اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری اصفهان 
)۶۹۱۳۳۱(



و  خاورمیانه ای  استبدادِ  میان  تفاوتی  چه 
استبدادِ  در  دارد؟  وجود  چینی  استبدادِ 
هرم  راسِ  در  پادشاه  اينکه  ضمن  چینی، 
قدرت قرار داشت، ولی طیفی از اقشار، حق 
فعالیت داشته و از مصونیتِ نسبی برخوردار 
بودند. پادشاه و مجموعه های ديگر تا اندازۀ 
قابل توجهی به توزيع امکانات و تا حدی نیزبه باز بودن فضاهای 
اقتصادی در میان مردم قائل بودند. در مقابل، استبداد خاورمیانه 
بر محورِ شخص پادشاه و يا در دوره های اخیر بر محور يک فرد 
در  مردم  عامۀ  است.  بوده  استوار  يا صدام  مبارک  مانند  نظامی 
دايره ای مركب از فقر و محرومیت های انباشته، عقده های بی شمار 

و سركوبِ خواسته های طبیعی انسانی، به دور خود می چرخند.

اگـر حکومـت فعلی چیـن دموکراتیک نیسـت اما در ارائـه خدمات به 
جامعـه خـود کوتاهـی نمی کنـد. ۲۲۰۰۰ کیلومتر خطـوط ریل آهن 
و سیسـتمی بـا سـرعت بـالا را طراحـی کردنـد. فـرودگاه بی جینـگ 
بزرگتریـن فـرودگاه جهان با ظرفیت صد میلیون مسـافر در سـال کار 
خـود را آغـاز میکند. در جشـن های اخیر ۷۰ سـالگی جمهوری خلق 

چیـن، از همـه رهبـران فوت شـده و زنده تجلیل شـد
تجربـۀ چیـن، کـرۀ  جنوبـی و ویتنـام، عمـوم دانشـمندانِ اقتصـاد 
سیاسـی را بـه ایـن نتیجه گیـری متمایل کرده اسـت که شـرطِ لازم 
بـرای رشـد و توسـعه اقتصـادی، دموکراسـی نیسـت، بلکـه سیاسـت ِ 
توزیـع امکانـات و ایجاد یک سـاختار کلان برای تحققِ اسـتعداد های 
فـردی و جلوگیـری از انباشـته شـدن عقده ها اسـت. اگـر فرصتِ کار 
و فعالیـت در سـایۀ ثبـات وجود داشـته باشـد، عمـوم مـردم همانند 

چینی هـا ازحاکمیـت خـود پشـتیبانی خواهنـد کرد

فقدان ثبات سیاسی باعث می شود تا در ذهن شهروند این نکته شکل گیرد که 
باید در حداقلِ زمان به حداکثر استفاده رسید. نرخِ تورم سالانه آلمان، در بیست 
و پنج سال گذشته بین یک تا سه درصد بوده است. 4۹ سال پیش،رابرت گِر، در 
کتاب "چرا انسان ها عصیان می کنند؟" نوشت، ریشۀ خشونت و عصیان، در به 
 ستوه آمدگی ،محرومیت و تجمیع عقده ها است.انسان ها دروغ گو و اختلاس گر 
به دنیا نمی آیند. بلکه ساختارها، عاملِ اصلی بروزچنین خصلت هایی هستند.

چرا برخی ازاشخاص از هر ۱۰ جمله که می گویند، ۱۱ تای آن یا دروغ است یا 
تحریف شده؟ چون در کودکی و نوجوانی در محرومیت بوده و حالا می خواهند 
دراندك زمان همه را جبران کنند. در کنار محرومیت، فضای بی ثبات و 
غیرقابل پیش بینی بودن آینده و از دید او فرصت کم، باعث می شود که این فرد 

از هر روش و ترفندی برای رسیدن به پول و مقام استفاده کند.
در خاورمیانـه، مثلـث انحصـار سیاسـت، اقتصاد و فرهنـگ یک پیامد 
بسـیار تعییـن کننـده در تـداوم انحطـاط و پوسـیدگی دارد و آن، 
تقریبـاً تعطیلـی اصـل "رقابـت" در عموم عرصه هاسـت. دو شـرکت 
 Siemens را در نظـر بگیریـد. شـرکت Huawei و Siemens
در سـال ۱۸4۷ تاسـیس شـد. ۲۸۸۰۰ کارمند در بخـش R&D آن 
در ۱۶۰ مرکـز در ۳۰ کشـور کار مـی کننـد. شـرکت Huawei در 
سـال ۱۹۸۷ تاسـیس شـد. ۶۷۵۰۰ کارمند این شـرکت در ۳۶ کشور 
در بخش R&D مشـغول به کار هسـتند. هر دو شـرکت ، تشـکیلات 
عظیـمِ تولیـدی، بازاریابـی و فـروش در داخـل کشـور خودشـان در 
آلمـان و چیـن دارنـد. شـرکت زیمنـس در یـک کشـور دموکراتیـک 
اسـت که ده ها نظام سیاسـی و دولت در آلمان را پشـت سـر گذاشـته 
و دیگـری در یـک کشـور متمرکـز سیاسـی اسـت. جالب توجـه این 
کـه حداقـل نیمـی از کارکنـان ایـن دو شـرکت غیـر آلمانـی و غیـر 

چینی هسـتند.
ایـن مقایسـه نشـان مـی دهـد کـه نـوع نـگاهِ دسـتگاه سیاسـی و 
حکمرانـی بـه بخش خصوصـی، اقتصـاد و روابط بین المللـی از میزان 
تمرکـز یـا مشـارکتی بـودن آن به مراتـب مهم تر اسـت. جامعه ای که 
بـا رقابت آشـنا نشـود و قواعـد آن را نیاموزد،  در هیچ عرصه ای رشـد 
نمی کند.ایـن تعامـل بـه بخش عظیمـی از جامعۀ چینـی، فرصت کار 
و فعالیـت، تبلـورِ اسـتعداد، تولیـد، تاثیرگذاشـتن و یادگیری می دهد 
وباعـث رشـد و پیشـرفت شـهروندان چینـی شـده اسـت. حکومـتِ 
چیـن، تمـامِ بخش هـای جامعـه خـود را بـه شـدت کنترل مـی کند 

امـا نـه بـا انحصـار بلکه بـا قاعده و مقـررات. 
یکـی از پیامد هـای سرنوشـت سـازِ رقابـت در یـک جامعـه، واقـع 
بینـی اسـت. چطـور می شـود فـردی خـود را بیسـت برابـر آنچـه که 
هسـت تلقـی کنـد؟ ایـن اتفـاق وقتـی می افتـد کـه فـرد توانایی ها و 
مهارت هـای خـود را  در معـرض چالـش نبینـد و بنابرایـن تصور می 
کنـد کـه مرکـز ثقل جهـان اسـت. ایـن توهـم در سیاسـت، اقتصاد، 

هنـر، علـم و هـر صنعـت دیگـری ممکـن اسـت شـکل بگیرد. 
اسـت.  رقابـت  مانـع  زمینه هـا  عمـوم  در  خاورمیانـه ای  اسـتبداد  و 
ای کاش اسـتبداد فقـط در سیاسـت بـود. افـراد جامعـه در چنیـن 
سـاختاری احسـاس تعلـق خـود را بـه چارچوب ها ازدسـت می دهند.

سـاختار اسـتبداد خاورمیانـه ای خـود به خود فسـاد مالی، افـراد هزار 
چهـره و بـی ثباتـی به وجود می آورد. و مادامی که سـاختار اسـتبداد 
تاریخـی خاورمیانـه مبتنـی بـر انحصار فراگیراسـت شـرایط فعلی در 

این کشـورها تـداوم پیـدا خواهـد کرد.

سوالی که همواره در ایران مطرح 
است بویژه در نســخه نویسی راه 
حل ها برای اقتصاد ایران اینســت 
که از سوی اساتید اقتصاد نظرات 
متفاوتی بیان می شود؟ سوال قابل 
طرح اینکه آیا ایــن موضوع به این 
دلیل است که آنها وحدت نظر ندارند؟ در پاسخ ذکر چند نکته 

قابل ذکر است:
اول: همانطور که در اقتصاد و در مکاتب مختلف رویکردهای 
متفاوتی وجود دارد )از رویکرد بازار تا رویکرد سوسیالیستی، 
از رویکرد کلاســیکی تا کینزی و تا نهادی - ساختاری...(، به 
همین ترتیب هم اقتصادانان بر مبنای اصول فکری خود که 
به کدام مکتب فکری نزدیکتر هستند نظرات متفاوتی را ارایه 

می دهند.
دوم: گرایش های سیاسی: البته در ایران نمیتوان گفت بین 
اصول گرایان و اصلاح طلبان از منظر مکاتب اقتصادی موجود 
دیدگاههای متفاوت وجــود دارد و لذا به همین دلیل هم در 
میان اساتید اقتصادی با گرایش های سیاسی مختلف ممکن 
است در مسایل اقتصادی اتفاق نظر هم داشته باشند. هر چند 
اقتصاددانان نهادگرا احساس قرابت بیشتری به اصلاح طلبان 

دارند )البته این گفتار مطلق نیست(.
سوم: گرایش رشد محور در برابر عدالت محور: برخی از اساتید 
اقتصاد اعتقاد دارند که با ایجاد رشد بیشتر در بلندمدت درآمد 
جامعه رشد چشمگیری دارد که همه طبقات )حتی فقرا( از 

این رشد بهره مند میشوند. البته ممکن است در کوتاه مدت 
توزیع درآمد ناعادلانه تر گردد. در برابر عده ای دیگر اعتقاد به 
رعایت عدالت در توزیع امکانات دارند حتی در کوتاه مدت و لذا 
نسخه هایی دیگر را برای اقتصاد تجویز می کنند هر چند که 

سرعت رشد اقتصادی در این رویه کمتر باشد.
چهارم: اقتصاد خصوصی در برابر اقتصاد دولتی: برخی اعتقاد 
به گسترش رشد و ورود به توسعه اقتصادی از طریق اقتصاد 
متمرکز دولتی هستند )گرایشــات نزدیک به کینزی های 
جدید( و برخی محور رشد را بخش خصوصی در کنار دولت 
حداقل و ارشادی )گرایشات نزدیک به کلاسیک های جدید( 

می دانند.
پنجم: سیاست های پولی در برابر سیاست های مالی: برخی 
اعتقاد به تزریق پول و تنظیم سیاستهای پولی مناسب برای 
حل مشکلات و ایجاد فرایند رشد و توسعه هستند. و برخی 
به سایر سیاست های اقتصادی )منجمله مالی، درآمدی و ...( 

اعتقاد دارند.
نتیجه خاصی که می توان ارایه کرد اینکه لزوما و صد در صد 
طیف بندی اقتصاددانان ایرانی، بصورت آنچه که در مکاتب 

مختلف اقتصادی مرزبندی می شود، نیست.
 در درون این طیف از صفر تا صد تحلیلگــران متفاوتی قرار 
گرفته اند. حتی برخی از اقتصاددانان ایرانی معتقدند با توجه 
به فروض حاکم در اقتصاد و قرابت آن به مکاتب مختلف )در 
زمانهای مختلف( می توان از نظــرات مختلف در برهه های 

زمانی گوناگون بهره بود.

سال پنجم
شماره صد و ده
۲۹ آذر ۱۳۹۸
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 صاحب امتیاز و مدير مسئول: مجید محققیان
زیر نظر شورای سردبیری
   صفحه آرايی: نوسان

 چاپ:  آینده

 آدرس: اصفهان، خیابان دانشگاه کوچه شماره ۵ 
ساختمان مرکز آموزش بازرگانی

 صندوق پستی: ۸۱۵۸۹۸۱۸۶۵
 تلفن: ۰۳۱-۳۲۶۱۷۸۵۹

 توزيع:آرمان پخش

وزرای دارایی اتحادیه اروپا در بیانیه ای مشترك گفتند: هیچ پول با ثبات جهانی در 
اتحادیه اروپا عملکرد خود را آغاز نمی کند تا زمانی که چالش ها و خطرات قانونی 
و نظارتی مربوط به آن کاملا شناسایی و برطرف شوند. این اقدام موضع سختی 
را که این بلوك در برابر لیبرا گرفته تایید می کند. ممنوعیت لیبرا باعث انتقاد 
نهادهای جهانی به خاطر تاثیر احتمالی آن بر سیستم مالی از زمان اعلام آن در 

ژوئن شده است.

با  اقیانوسی  بندر  یک  عنوان  به  چابهار  بندر  گفت:  شهرسازی  و  راه  وزیر 
برخورداری از آبخور با درافت ۱۶.۵- متر، جزو بنادر دارای تراز برتر قلمداد 

می شود.
محمد اسلامی، افزود: فاز نخست طرح توسعه بندر شهید بهشتی چابهار به بهره 
برداری رسیده است و عملا از یک بندر استاندارد، مجهز، با کیفیت و تجهیزات 
به روز با ظرفیت ۸.۵ میلیون تن بهره مند هستیم که یکی از دستاوردهاست.

راه اندازی خط مسافری دریایی چابهار – مسقط از پایان آذر ماهدوران رونق ارزهای دیجیتالی سپری شده؟
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دنیای  در  که  بدانیم  و  بخوانیم 
امروز معنا و مولفه ی واقعی قدرت 

چیست؟
در ایام باستان سیاست  در قدرت 
تعداد  بود.  متجلی  زدن  شمشیر 
میدان  آخر  سخن  جنگی  مردان 
اقتصاد خودکفا  گویا  بود.  سیاست 
تغذیه خوب مردان  را در  سیاست 
جنگی می دید و بازوان مردان جنگ 
همان تولید نیرو بود که شمشیر ها را 
به چرخش می آورد در این اینهمانی 
بازو دو کارکرد داشت از یکسو اقتصاد 
را بحرکت می آورد و از سوی دیگر 
حرف آخر را در میدان سیاست می 
زد اما رفته رفته جهان تغیر کرد  و 
بازو از اقتصاد حذف شد و اندیشه با 
بازو گره خورد و جهانی تازه خلق شد 
به گونه ای که روز به روز از نقش بازو 
کاسته شد و جایگاه فکر برجسته 
باشگاههای  به  بازو  عملا  و  گردید 

ورزشی تبعید شد.
به همین سبب سیاست چهره عوض 
کرد و بجای اتکا به بازوان مردان  به 
این  به  کرد  تکیه  تجارت  و  تولید 
ترتیب که هرکس و هر ملتی که 
بیشتر تولید کند و گستره تر تجارت 
نماید قدرت سیاسی افزونتر خواهد 

داشت.
ولی با این وجود بسیاری از ملل هنوز 
قدرت را  در بازوان نظامی جستجو 
می کنند و دون کیشوت های قدرت 
را به نمایش می گذارند. آنها نمی 
دانند در جهان امروز  قدرت از درون 
تجارت خانه ها سر  و  کارخانجات 
بر می آورد. آنها هنوز به پادگانها و 
تعداد مردان جنگی  دلبسته هستند 
و البته غافل از این هستند که  جهان 
به کلی زیر و زبر شده و قدرت در 
حتی   و  نظامی  مراکز  و  پادگانها 
میدان های بسیج مردم برای جنگ 
و مبارزه رقم نمی خورد  و لوله تفنگ 
سرنوشت سیاست و قدرت را تعیین 
امروز،  جهان  در  بلکه  کند.  نمی 
مبارزه  به کلی چهره عوض کرده 
و بقای ملت ها به کیفیت و میزان 

تولید و تجارت آنها وابسته است.
در دنیای امروز هر کارخانه و تجارت 
خانه منبع توزیع قدرت است و به 
همین خاطر پادگانها و مراکز نظامی 
بیشتر شبیه خانه اموات شده اند  و 
و  تولیدی  مراکز  و  کارخانجات 
بدل  زندگان  میعادگاه  به  تجاری 
و  تولید  مراکز  زندگی در  و  گشته 

تجارت در جریان است.
در آخر اینکه قدرت تولیدی و تجاری 
سرنوشت قدرت نظامی و سیاسی را 
معین می کند و ملت هایی که در 
این باره در خواب غفلت به سر می 
برند بازندگان اصلی در جهان معاصر 
دگردیسی  این  نتیجه  در  هستند. 
قدرت تخریب به قدرت سازندگی 
تبدیل شده و هر ملتی که مرفه تر و 
بهتر و شادتر و آزادتر زندگی میکند 
جهان را مسحور قدرت خود کرده 

است.

مهد                ي عزيزي  

متن  علیه  امروز شورش حاشیه  آنچه 
بازخوانی  نو  از  باید  است  گرفته  نام 
شود.  دو گانه حاشیه و متن  عمدتا به 
گونه ای فهم می شود که گویا "اینجا"  
و  "آنجا"  دو عرصه کاملا مجزا از هم 
ما،  از  دور   " "آنجا  نه  "آنها"  هستند. 
و   نه بسیا متفاوت از ما هستند.  این افراد بیش از آنچه که فکر 
می کنیم به ما نزدیک کنند. کافی است در اداره ای که کار می کنید 
به آبدارچی یا به خدماتی ها بیشترتوجه کنید، کافی است به زنان 
خدمتکاری که به خانه های تان می آیند، به سرایدار مجتمع ها، به 
پیک هایی که اشیا دوست داشتنی تان را ردو بدل می کنند یا غذای 
گرمی که سفارش دادید برای تان می آورند،  به دستفروشانی که 
پشت چراغ های قرمز به انواع کارها مشغول اند، به واکسی های 
سر چهار راه، به کارگرانی که در کارواش ها ماشین  شما را جلا 
می دهند و به رانندگان تاکسی های اینترنتی نگاهی بیندازید. 
آنها همه جا هستند و هیچ وقت دور از ما نبودند فقط ما آنها را 
از پیش نمی دیدیم. شورش ها تنها آنان  را به حاشیه ای دیدنی و 

تحلیل کردنی تبدیل کرده اند.
 می خواهم صرفا یکی از هزاران روایتی  را که شما روزانه  با آن 
روبرویید  بیان کنم. در یکی از دانشگاه هایی که تدریس می کنم،  
فردی به عنوان آبدارچی  تا چندی پیش مشغول بکار بود، در 

یکی از روزهای گرم تابستان متوجه شدم کتابی شعر و یک رمان 
روی میز اوست، روز دیگری کتابی علمی در باب زیست شناسی. 
یرایم جالب شد و با او به گفت و گو نشستم و بعدا بیشتر با هم 
حرف زدیم، فرد مجردی بود که به خاطر نیاز مالی خانواده دست 
از دانشگاه کشیده بود و اکنون چای می آورد، طبقات را طی 
می کشید و دستشویی ها را می شست. اولین نکته ای که به چشمم 
آمد فاصله منزلتی و احساس ناکامی بود که مدام درون خود 

احساس می کرد. 
اما او که بود؟ از کجا آمده بود؟ به چه چیزهایی فکر می کرد و چه 
آرزوهایی در سر داشت؟ هیچکس حتی در دانشگاهی که کار 
می کرد از احوال او خبر نداشت. این همان وضعیتی است که 
کل جامعه را فراگرفته است و ما نسبت بدان غافلیم. دانشگاه و 
استادانی که کارشان مطالعه مسائل اجتماعی و روانی و مسائلی 
از این دست است به کل به این جزئیات علاقه ای نداشتند.اکنون 
او مدتی است که کارش را به دلایلی از دست داده است. من 

مشترکاتی بین او و مردمی که به خیابان آمدند پیدا کرده ام.  
یکم، مهاجرت: به تازگی از یکی از شهرستان های غرب ایران آمده 
است،از خانواده اش جدا شده است تا برای آنها معاشی فراهم سازد.

دوم، بی مکانی: جایی مناسب  و با ثبات برای اقامت ندارد و به طور 
موقت در منزل یکی از اقوامش مستقر است.

سوم، حاشیه تهران: از هشتگرد هر روز به تهران می آید. گرچه در 

حاشیه می خوابد اما در تهران زندگی می کند. 
چهارم، بیکاری یا کار بی ثبات: او اکنون بیکار است، وقتی هم که 
کار داشت ذیل شرکت های استعماگری فعالیت می کرد که هر 

لحظه امکان از دست دادن شغلش را انتظار می کشید.
 پنجم، اگرچه مدرك بالایی ندارد اما کم سواد نیست. او تحصیلات 
دانشگاهی اش را ناتمام رها کرده است به دلیل مشکلاتی که داشته 

است اما به لحاظ روحی خود را فردی تحصیلکرده می داند.   
ششم، احساسی مبهم همراه با اضطراب، سرگشتگی و  ناامیدی او 
را فرا گرفته است. شرایط او به حدی سخت است که به خودکشی 

نیز فکرکرده است. 
هفتم سن: سن او در رنج سنی ۲۰ تا ۲۸ سال و مجرد است.

 اغلب تصاویر و بازنمائی هایی که از شورش  آذرماه ارائه شده است 
مبتنی بر خواست طبقات برتر و آلوده به دیدگاههای فرادستانه 
است. برای ما گفته اند که  آنها با ابزار خشونت خواست خود 
را بیان می کنند، اینکه بر خلاف طبقه متوسط گفت و گو پذیر 
نیستند، اینکه دست به تخریب بیت المال می زنند و  دچار بیماری 
اجتماعی وندالیستی هستند، اینکه ابزار دست قدرتهای خارجی 
هستند، اینکه  نوعی بی عاطفگی و بی  رحمی در اعتراضات شان 
نهفته است. این عبارت ها تنها از زبان یک فرادست بیان می شوند 
حتی اگر روشنفکر یا استاد دانشگاه یا خود از وضع موجود ناراضی 

باشد.

حاشیه برابر متن است
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شلیک به سایه ها

کسانی که اینترنت را خلاصه شده در یکی دو شبکه اجتماعی خارجی 
مانند توییتر و اینستاگرام می بینند متاسفانه هیچ تصوری از ابعاد 
اینترنت ندارند. کسانی هم که تصور می کنند اینترنت پدیده ای است 
که در ایران و بدون تعامل با همه فعالان این حوزه ها در جهان قابل 

توسعه است درکی از توسعه ندارند. 
همه عددهایی که این روزها درباره ضرر و زیان های ناشی از قطع 
اینترنت منتشر می شود خواسته یا ناخواسته یک اشکال بزرگ دارند؛ 
هر عددی که بدهیم و بگوییم کسب وکارها چقدر ضرر کرده اند در برابر 
زیانی که اقتصاد کشور به خاطر عدم دسترسی به این چاه نفت جدید 
متحمل می شوند قطره ای در برابر دریاست. زیان اصلی این است که 
وقتی ما با دست خودمان از یک بازی که در نهایت می توانیم از آن سود 
ببریم بیرون می افتیم بسیار بزرگ است و با عدد نمی توان ابعاد آن را 

نشان داد. اینترنت این توان را دارد که اقتصاد کشور را بزرگ تر کند و 
در نهایت GDP ایران افزایش یابد و در نتیجه رفاه بالا برود. قطع 

اینترنت یعنی لگد زدن به مسیر توسعه اقتصادی در دنیای جدید.
در سرمایه گذاری بیشتر از ضرر سودی که از دست رفته آزاردهنده 
است. وقتی اینترنت را به دلیل برخی جنبه های عملکردی و کاربردی 
قطع می کنیم در واقع همه آن کسانی که می توانستند در لایه 
پیاده سازی فعالیت کنند را هم ناامید می کنیم. در زمان قطعی حتی 
کسانی که کارشان توسعه محصولات وب بود دچار مشکل شدند؛ 
برخلاف تصور تولید یک محصول کاربردی در دنیای وب نیاز به 
استفاده پیوسته و آنلاین از ده ها و صدها سرویس دارد و قطع اینترنت 
یعنی از کار انداختن توان تولید ایران. در قطع اینترنت مهم تر از ضرر 

تحمیل شده سودی است که از دست رفت.

info@eghtesadbazar. ir

با قطع اینترنت چگونه اقتصاد ایران را نابود می کنیم؟


